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Protokół Nr LXXVI.2O23 
z sesji zwyczajnej Rady Powiatu w Opatowie 

odbytej w dniu 27 marca 2023 r.

Obrady Rady Powiatu zostały rozpoczęte o godzinie 11—, a zakończone o godzinie 13—. W sesji 
wzięło udział 16 radnych, na ogólną liczbę 17 radnych, zgodnie z listą obecności. 
Listy obecności radnych oraz osób zaproszonych obecnych na sesji stanowią kolejno załączniki 
nr 1 i nr 2 do niniejszego protokołu.
Obradom przewodniczyła pani Bożena Kornacka - Przewodnicząca Rady Powiatu w Opatowie, 
która powitała wszystkich obecnych.
Nieobecna 1 osoba - pan radny Wojciech Majcher.
Proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Okresowa informacja o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami.
5. Interpelacje i wolne wnioski radnych.
6. Podjęcie uchwał Rady Powiatu:
a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2023- 2026,
b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2023 rok,
c) w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku,
d) w sprawie pozostawienia petycji w sprawie organizacji transportu zbiorowego na trasie 

Zawichost - Ożarów bez rozpatrzenia,
e) w sprawie rozpoznania wniosku mieszkańca o kontrolę działań Dyrektora Centrum Obsługi 

Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych,
f) w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie odwołania Starosty Opatowskiego i uznania ją za 

bezprzedmiotową,
7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
8. Zakończenie obrad LXXVI sesji Rady Powiatu.

Ad. 1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka wypowiedziała formułę „otwieram obrady sesji rady 
powiatu"'. Następnie poprosiła o zalogowanie się do systemu do głosowania elektronicznego. 
Obecni radni w liczbie 16 zalogowali się do systemu. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że 
obrady są prawomocne.

O głos poprosił pan Tomasz Staniek - Starosta Opatowski, który na podstawie art. 15 ust. 2 
ustawy o samorządzie powiatowym zgłosił wniosek formalny w imieniu Komisji rolnictwa, 
ochrony środowiska, dróg i transportu o zmianę projektu porządku obrad poprzez dodanie 
w pkt 6 ppkty g i h w brzmieniu:
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g) w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie żądania podjęcia działań w zakresie ochrony 
zboża, rzepaku i produktów rolnych polskiego pochodzenia,
h) w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie obrony dobrego imienia św. Jana Pawła II.
Pan Starosta powiedział, że w dniu dzisiejszym odbyło się posiedzenie naszej komisji rolnictwa, 
ochrony środowiska dróg i transportu podczas, którego zapoznano się z odpowiedzią na 
uchwałę nr LXXV.22.2023 z dnia 27 lutego 2023 r. zawartą w piśmie Ministerstwa Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi z dnia 06.03.2023 r. Dodał, iż uważa, że zasadnym jest zmiana porządku obrad 
i wprowadzenie pod obrady projektu uchwały wypracowanego przez komisję, w którym rada 
wyrazi swoje stanowisko w sprawie, apelując do Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
o podjęcie natychmiastowych działań w zakresie ochrony zboża, rzepaku i produktów rolnych 
polskiego pochodzenia wobec bardzo trudnej sytuacji na rynku zbóż i rzepaku, które to 
stanowisko proponuje przyjąć jak w projekcie uchwały. Ponadto uzasadniając drugi wniosek 
o rozszerzenie porządku obrad wskazuje, że w ostatnim czasie nastąpił bezprecedensowy atak 
na Osobę Świętego Jana Pawła II, polegający na wysuwaniu niepotwierdzonych zarzutów 
dotyczących Jego pontyfikatu i pracy duszpasterskiej. Niektóre środowiska domagają się wręcz 
odebrania św. Janowi Pawłowi II tytułu honorowego obywatelstwa, zmiany nazw ulic, parków 
czy szkół, które zostały nadane na Jego cześć. Rada Powiatu w Opatowie stanowczo 
i zdecydowanie sprzeciwia się tym haniebnym działaniom wobec Osoby Papieża Polaka, 
dlatego też wnosi o poddanie pod głosowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
stanowiska w zakresie obrony dobrego imienia św. Jana Pawła II, co będzie możliwe po 
zmianie porządku obrad.

Pani Przewodnicząca powiedziała, że wniosek formalny zostanie przegłosowany w punkcie 
dot. przyjęcia porządku obrad.

O głos poprosił również pan radny Bogusław Włodarczyk, który powiedział, że w piątek złożył 
wraz z radnym J. Dwojakiem 2 wnioski o dołączenie do składu Komisji rewizyjnej i chciałby 
zapytać, jak wygląda sytuacja.

Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka odpowiedziała, że wnioski zostaną wprowadzone pod 
obrady w odpowiednim czasie i zajmie się tym zgodnie z procedurą.

Kontynuując pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu obrad.

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka zapytała, czy są uwagi do protokołu z poprzedniego 
posiedzenia.

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie protokół 
z poprzedniego posiedzenia.

W głosowaniu jawnym protokół Nr LXXV został przyjęty jednogłośnie.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.
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Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, 
Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Następnie pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu.

Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad.
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek formalny zgłoszony przez pana 
Starostę o rozszerzenie porządku obrad poprzez dodanie w pkt 6 ppkt g i h.

W głosowaniu jawnym wniosek formalny został przyjęty.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (15) Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara Kasińska, 
Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, Wiesława 
Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Kazimierz 
Żółtek.
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Aneta Bławat.
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Kontynuując pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie porządek obrad wraz 
z przegłosowanym jego rozszerzeniem.
Rozszerzony porządek obrad:
1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Okresowa informacja o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami.
5. Interpelacje i wolne wnioski radnych.
6. Podjęcie uchwał Rady Powiatu:
a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2023- 2026,
b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2023 rok,
c) w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku,
d) w sprawie pozostawienia petycji w sprawie organizacji transportu zbiorowego na trasie 

Zawichost - Ożarów bez rozpatrzenia,
e) w sprawie rozpoznania wniosku mieszkańca o kontrolę działań Dyrektora Centrum Obsługi 

Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych,
f) w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie odwołania Starosty Opatowskiego i uznania ją za 

bezprzedmiotową,
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g) w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie żądania podjęcia działań w zakresie ochrony 
zboża, rzepaku i produktów rolnych polskiego pochodzenia,

h) w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie obrony dobrego imienia św. Jana Pawła II.
7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
8. Zakończenie obrad LXXVI sesji Rady Powiatu.

W głosowaniu jawnym porządek obrad LXXVI sesji został przyjęty jednogłośnie.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.

Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, 
Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Kontynuując pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 4. Okresowa informacja o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka udzieliła głosu panu Tomaszowi Stańkowi - Staroście 
Opatowskiemu, który przedstawił okresową informację o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy 
sesjami stanowiącą załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do pana Starosty w realizowanym punkcie.

Wobec braku głosów pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku 
obrad.

Ad. 5. Interpelacje i wolne wnioski radnych.
Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w realizowanym punkcie.

O głos poprosiła pani Agnieszka Łuba-Mendyk - Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu, która 
powiedziała, że chciała przekazać wnioski mieszkańców gminy Wojciechowice o zrobienie 
porządku na drogach powiatowych i chodnikach przy drogach powiatowych po okresie 
zimowym. Druga sprawa to załamał się chodnik na krótkim odcinku w miejscowości Bidziny 
w okolicach przystanku autobusowego - remiza OSP.

Następnie o głos poprosił pan Radny Bogusław Włodarczyk, który powiedział, że w związku z 
tym, że będzie prosił o pewne materiały do starostwa, to chce powiedzieć skąd się będzie brała 
jego prośba. 7 marca br. Stowarzyszenie Akademia Pomysłu w Bidzinach otrzymało 
następujące pismo. W związku ze złożeniem wniosku o zmianę użytkowania obiektu budynku 
C na Warsztaty Terapii Zajęciowej w Bidzinach wnoszę o przedstawienie następujących 
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dokumentacji. Oświadczenia dotyczące bezpiecznego użytkowania obiektu każdorazowo 
w przypadku wystąpienia czynników zewnętrznych oddziałujących na obieg związany 
z działaniem człowieka lub sił natury takich jak wyładowania atmosferyczne, wstrząsy 
sejsmiczne, silne wiatry, intensywne opady atmosferyczne, osuwiska ziemi, zjawiska lodowe 
na rzekach i morzu oraz jeziorach i zbiornikach wodnych, pożary lub powodzie w wyniku 
których następuje uszkodzenie obiektu budowlanego lub bezpośrednio zagrożenie takim 
uszkodzeniem mogącym spowodować zagrożenie życia lub zdrowia ludzi, bezpieczeństwa 
mienia lub środowiska. Oczywiście poproszono również o dokumentację dotyczącą stanu 
budynku w przypadku budynków o powierzchni przekraczającej 2000 m2 oraz innych obiektów 
budowlanych o powierzchni dachu przekraczającej 1000 m2. Dalej poproszono 
o dokumentację dotyczącą stanu technicznego i przydatności do użytkowania obiektu 
dotyczącą estetyki obiektu oraz jego otoczenia w tym temacie. Dalej poproszono 
o dostarczenie dokumentacji na szkodliwe wpływy atmosferyczne i niszczące działania 
czynników występujących podczas użytkowania obiektu oraz dokumentacji dotyczącej 
ochrony środowiska w tym obiekcie. W związku z powyższym rozumiem, że są jakieś nowe 
chyba przepisy, których wcześniej nie było - podpisała to Pani Ambryszewska, ale przecież to 
ona sama tego nie wymyślała - mówił pan radny B. Włodarczyk. W związku z powyższym 
zwracam się i proszę o dostarczenie mi dokumentów dotyczących każdorazowo tego samego 
co wymieniłem w przypadku wszystkich inwestycji, które dokonywał powiat konkretnie. 
Przenoszone były poradnie z budynku starostwa na ul. Sempołowskiej. Proszę o dostarczenie 
wszystkich tych samych dokumentów, które zostały tu wyłączone. Proszę również 
o dostarczenie takich samych dokumentów w przypadku zmiany. Była to zmiana sposobu 
użytkowania także w szpitalu. Poradnie żeśmy zmieniali, przenosiliśmy jedną do drugiej, więc 
wszystko łącznie z zagrożeniami tymi sejsmicznymi, lodowymi i tak dalej. Oczywiście 
otwieraliśmy jako samorząd powiatowy Środowiskowy Dom Samopomocy, więc bardzo 
proszę o dostarczenie także kompletu tych dokumentów w tym temacie. Bo widać jakieś nowe 
przepisy, nie wiadomo kto to robi i kto to ocenia. Dalej rozumiem, że takie samo łącznie z 
ponad 2000 metrów na dachu mamy, bo byśmy robili wszystkie nowe budownictwa i tak dalej, 
więc rozumiem, że jest to potrzebne i to jest na Włostowie. Wszystkie łącznie z tymi 
zagrożeniami dotyczące ochrony środowiska, które montujemy. To otoczenie po prostu tego 
środowiska także z tymi lodowymi, sejsmiczne sprawy. Chciałbym prosić o dostarczenie 
takiego samego do kompletu dokumentów w temacie utworzonego, czy przeniesionego domu 
dziecka jak mówimy popularnie na ulicy Kościuszki i o dostarczenie kompletu takich 
dokumentów choćby teraz budowanego budynku w Ciszycy. Jestem tak zaszokowany, że nie 
chcę tego komentować, bo się normalnie tego komentować chyba nie da, ale ja rozumiem, że 
starostwo, skoro wymaga od kogoś, to także takie same dokumenty mamy po prostu złożone 
w tym temacie. Bardzo bym prosił o to, żeby po prostu spróbować to dostarczyć normalnie 
w przewidzianym czasie, komplet dokumentów na emaila przesłać. Drugi temat o co bym 
prosił, to żeby przesłać, ile w którym roku z biura pracy instytucji korzystało z prac z robót 
publicznych. Konkretnie, ile stowarzyszeń korzystało, ile samorządów gminnych, ile samorząd 
powiatowy w rozbiciu na poszczególne jednostki. Ile i które jednostki skorzystały 
z jednoczesną informacją, ile każda jednostka otrzymała tych pieniędzy, które podejmujemy 
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na każdej sesji, bo dzisiaj przy zmianach w budżecie mamy, ile tych pieniędzy przesuwamy 
z biura pracy w tym temacie. Bardzo bym prosił, żeby to było w rozbiciu na każdy rok- 
zakończył wypowiedź pan radny B. Włodarczyk.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani radnej Anecie Bławat, która poprosiła, 
aby pan radny B. Włodarczyk powtórzył dla jej informacji czego dotyczyła ta sprawa, o którą 
prosił w pierwszym czytaniu.

Pan radny B. Włodarczyk odpowiedział, że sprawa dotyczyła wniosku złożonego na zmianę 
użytkowania obiektu na warsztat terapii zajęciowej w Bidzinach.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Wacławowi Rodkowi, który powiedział, że 
na listopadowej sesji na zakończenie tego spektaklu wokół szkoły w Ożarowie poprosił Panią 
Przewodniczącą o przedstawienie informacji, ile godzin transmitowanych obrad rada powiatu 
poświęciła temu zamętowi. No i jakie stanowisko zajęła rada na zakończenie tego spektaklu. 
Minęła sesja następna w listopadzie. Dwie w grudniu. W styczniu i w lutym były sesje, więc 
sam postanowiłem sobie to sprawdzić. Otóż Rada Powiatu w Opatowie około 15 godzin 
poświęciła na sprawę związaną z zamętem w Szkole w Ożarowie, którego inicjatorem byli 
w sumie radni. Po tym od kwietnia do listopada trwającym spektaklu rada powiatu nie zajęła 
żadnego stanowiska. Nie ma stanowiska rady powiatu w tej sprawie. Nie wiem, czy to było 
dobre? Niedobre? Potrzebne? Niepotrzebne? Nie ma stanowiska rady powiatu. Są natomiast 
następstwa działań radnych. Po pierwsze został odwołany dyrektor szkoły. Dyrektor zespołu 
szkół, który tą decyzję o odwołaniu zaskarżył do sądu i sąd uchylił tę decyzję. Stowarzyszenie 
Razem dla Ożarowa zrezygnowało z prowadzenia stołówki. Uczniowie sobie chwalili. W sumie 
te posiłki były smaczne i tanie. Powiat przejmując zabezpieczył w 2022 r. 109000,00 zł. W 2023 
229000,00 na prowadzenie stołówki. To musi kosztować. Nie wiem czy tak samo byśmy 
postąpili, gdyby sprawy dotyczyły naszych interesów i naszych pieniędzy. Były tam zwolnienia, 
ale wyjaśniłem, że to podobno jakieś były ponadnormatywne niepotrzebne zatrudnienia. 
Sprawa załatwiona. Są jakieś ugody wypłaty jakiś odszkodowań czy tam odprawy. Jest jeszcze 
jedna sprawa następstw tego właśnie działania radnych niewymierna. Ogromny ferment 
poróżnienie w środowisku. To wszystko są następne odpowiedzialnych działanie radnych. Te 
7 miesięcy spektaklu wokół szkoły to pokaz jak bardzo powierzchownie interesownie 
traktowane są sprawy powiatu przez niektórych radnych. Ważny był teatr, podgryzanie się. 
Ważna była pokazówka jak można zaszkodzić komuś, jeśli ktoś się odważył mieć odmienne 
zdanie niż radny. Usunąć dyrektora? Bo jest nie sterowalny. Nie zatrudnia wszystkich 
protegowanych, a tak na marginesie jeszcze po nadzwyczajnej sesji 2 maja wtedy było 4,5 
godziny bicia piany o szkole. Zapytałem dyrektora Stańczyka czy któryś z radnych inicjatorów 
tego zamętu był u Pana? Zainteresował się jak szkoła? Jak uczniowie są przygotowani do 
matur? Czy niepotrzebna jakaś pomoc? Czy nie potrzeba dodatkowych zajęć na przykład? Żeby 
ułatwić uczniom przejście tego decydującego czasu w ich życiu determinującego ich przyszłość. 
Okazało się, że nie. Nie było takich pytań. Nie było takich rozmów. Nikt się tym nie interesował.
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Ważny jak powiedziałem był teatr. Załatwianie jakiś swoich skrytych zamiarów. Ważne było 
nakręcanie spirali napięcia, a nie przyszłość tych młodych ludzi. Szanowni Państwo bez dobrze 
wykształconych dobrze wykształconej młodzieży, która pójdzie w świat i zdobędzie nowe 
umiejętności. Nowe kompetencje i zechce powrócić w rodzinne strony. Zechce się tutaj 
realizować zawodowo, rodzinie, społecznie. My jako wspólnota będziemy się degradować 
cywilizacyjnie. To dla nas powinno być. To jest ważniejsze nawet, niż jakieś nie powiem tego, 
bo ja też jestem zainteresowany, żeby w Sulejowie była droga zbudowana, ale to jest 
ważniejsze niż droga. To jest przyszłość nasza. Najważniejsza rzecz, żeby zapewnić ludziom 
dobre wykształcenie, a tu się okazuje, że w kluczowym momencie dla maturzystów 
w momencie decydującym o ich przyszłości wszczyna się awanturę. I to, dlaczego? Bo jakiś 
radny czy radna poczuli się obrażeni. To co powinno być załatwione w ramach nadzoru 
właścicielskiego i zwykłego zarządu jest powodem wszczynania awantury. Jeżeli były tam 
jakieś uchybienia jakieś niedociągnięcia to trzeba było je naprawić, usunąć czy wyciągnąć 
konsekwencje, a nie wszczynać awantury. Przecież na tym polega sprawczość władzy, że jak 
są problemy to się je rozwiązuje. Dla mnie sądzę, że dla ogromnej części rady najważniejsze 
jest stworzenie dobrych warunków dla uczniów, żeby zdobyli dobre wykształcenie, osiągnęli 
dobre wyniki na maturze, bo to otwiera im drzwi na renomowane uczelnie. To jest szansa dla 
nich na lepsze życie. To jest szansa na większą niezależność, żeby nie musieli stanąć w kolejce 
do wójta starosty z prośbą o jakąkolwiek robotę. I to powinno być dla nas najważniejsze, a tu 
się okazuje, że dla niektórych najważniejsze jest dobre samopoczucie jakiegoś radnego. Nie 
będę już przypominałtego kalendarium zdarzeń przez te 7 miesięcy tego zamętu wokół szkoły. 
Tej kuriozalnej interpelacji. Tych wszystkich wystąpień. Listu otwartego, po którym nastąpiło 
to święte oburzenie. Emanacją tego oburzenia w radzie było pismo, które zostało złożone 
w biurze rady w połowie kwietnia. Dokładnie 11 kwietnia. Uprzejmie proszę zawiadomić 
radnych: Alicję Frejlich, Adama Rozszczypałe, Wacława Rodka, Dwojaka Jacka, Wojciecha 
Majchera o piśmie jakie wpłynęło do radnych od radnych Rady Powiatu w Opatowie do biura 
rady powiatu adresowane do starostwa celem zapoznania się z jego treścią, pod którym mogą 
Państwo złożyć swój podpis. Radna Rady Powiatu w Opatowie Bożena Kornacka. Podpis 
Kornacka. Nie skorzystałem z tego - mówił pan radny W. Rodek.

Pani Przewodnicząca oznajmiła, że radny posiadł możliwość podpisu. Ponadto przypomniała, 
że dalej płacimy za transmitowanie obrad.

Pan radny W. Rodek oznajmił, iż za każde rozpoczęte 30 minut płacimy 110,00 zł. To się nie 
zwiększyło i dlatego tak go interesowało, ile razy była mowa nt. szkoły w Ożarowie. Przykro 
mi, że za moje 5 minut też będzie zapłacone. Szanowny Panie Starosto w nawiązaniu do listu 
otwartego skierowanego do radnych Rady Powiatu w Opatowie przez wiceprezesa 
stowarzyszenia Razem dla Ożarowa dotyczącego publicznego odniesienia się do wystąpienia 
radnych Rady Powiatu na sesji 8 kwietnia 2022 roku. Czy to znaczy, że nie można się odnosić 
do wystąpień radnych? Nie można ich komentować? W zakresie sprawdzenia poprawności 
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przekazania stołówki szkolnej zlokalizowanej w Zespole Szkół im. Marii Skłodowskiej-Curie 
w Ożarowie wnioskujemy o podjęcie natychmiast działań w zakresie: rozwiązania umowy 
użyczenia ze Stowarzyszeniem Razem Dla Ożarowa. Rozwiązania umowy z dyrektorem 
Zespołu Szkół im. Marii Skłodowskiej-Curie w Ożarowie Panem Marcinem Stańczykiem. Na 
sesji Rady Powiatu w Opatowie w dniu 8 kwietnia 2022 roku dyskutowaliśmy w wyżej 
wymienionym temacie. Ustaliliśmy, że na Komisji Oświaty zajmiemy się sprawdzeniem 
procedury poprawności użyczenia mienia powiatu Stowarzyszeniu Razem Dla Ożarowa przez 
dyrektora Marcina Stańczyka. Dokładniej stołówki szkolnej działającej przy Zespole Szkół 
Skłodowskiej w Ożarowie. W dniu 9 kwietnia 2022 roku na portalu społecznościowym 
wiceprezesa Stowarzyszenia Razem Dla Ożarowa udostępniony został do publicznej 
wiadomości jego list otwarty do radnych Rady Powiatu w Opatowie. Pomimo, że został on 
skierowany tylko do części przedstawicieli naszej radyto jednak wszyscy czujemy zażenowanie 
spowodowane treścią listu oraz formą jego przekazu. Naszym zdaniem niedopuszczalne jest, 
aby podmiot prywatny popierany przez dyrektora jednostki organizacyjnej powiatu publicznie 
znieważał przedstawicieli powiatu opatowskiego wybrany w demokratycznych wyborach 
w demokratycznych wyborach jako reprezentantów lokalnej społeczności. Poszanowanie 
praw w tym osób reprezentujących funkcję publiczne jest obowiązkiem władzy publicznej, 
a przede wszystkim osoby zarządzającej powiatem starosty opatowskiego. Powiatem chyba 
zarządza zarząd, a starosta jest przewodniczącym zarządu. Nie możemy dopuścić do sytuacji, 
w której posiedzenie rady powiatu, interpelacje radnych i stawiane tematy dyskusyjne 
pochodzące z oddolnej inicjatywy naszej społeczności będą wyśmiewane, znieważane 
publicznie i ignorowane w tym przez dyrektorów szkół. Szanowni Państwo jak są niezbyt 
mądre to trzeba je piętnować i tyle - zakończył wypowiedź pan radny w. Rodek.

Pani Przewodnicząca zwracając się do radnego W. Rodka oznajmiła, że nie Panu osądzać, czy 
one były mądre, czy niemądre. Państwo macie to pismo i zapoznaliście się z nim. Ono było 
w stosownym czasie procedowane i omawiane. Nie wiem, czy jest to zasadne, żeby po prostu 
jeszcze raz do tych 15 godzin rzekomo, które Pan wyliczył dobijać jeszcze kolejne.

Pan radny W. Rodek poprosił o możliwość dokończenia wypowiedzi.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu W. Rodkowi prosząc jednocześnie, by 
skracał swojej wypowiedzi.

Głos ponownie zabrał pan radny W. Rodek, który powiedział, że chciałby się, dlaczego w ogóle 
to pismo czyta? Chciałbym się odnieść do niektórych wypowiedzi właśnie jak to nie można 
komentować wystąpień radnych. Proszę Państwa niedawno zmienialiśmy statut powiatu. To 
może trzeba było zawrzeć tam zapis o nieomylności radnego? Zakaz krytyki radnego? Była 
szansa. Nie wiem, czy by to prawnie przeszło, ale w tym kierunku to widzę wszystko szło. 
Przedstawicieli prawnych prowadzących działalność na ich terenie. Jako radni utrzymujemy 
stałą więź z mieszkańcami oraz ich organizacjami, a w szczególności przyjmujemy zgłoszone 
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przez mieszkańców powiatu postulaty i przedstawiamy je do dyskusji i rozpatrzenia. Jeżeli na 
sesji podnieśliśmy niedopuszczalną treść przekazu jaką w swojej odpowiedzi do członka 
zarządu powiatu sformułował dyrektor Marcin Stańczyk pomimo tego, iż głośno wyrażaliśmy 
sprzeciw niestosownych obraźliwych słów dyrektora w treści odpowiedzi na interpelacje. 
Dyrektor nie tylko nie przemyślałeś swojego niedopuszczalnego zachowania, ale aprobuje 
i przez to kontynuuje działania obrażające godność człowieka rozszerzając je na wszystkich 
członków Rady Powiatu w Opatowie. Szanowni Państwo Radni Bóg jak chce kogoś ukarać to 
mu rozum odbiera, a ten pisze takie głupoty - mówił pan radny W. Rodek.

Pani Przewodnicząca powiedziała, że pan radny może policzyć podpisy. Niekoniecznie musi je 
cytować pod tym pismem.

Pan radny Rodek kontynuując mówił: Radny nie jest świętą krową, który włazi, gdzie chce, 
a inni z nabożną czcią mają go obsługiwać. Radny jest osobą publiczną. Jeżeli jest pytany ma 
obowiązek odpowiadać i wyjaśniać, a nie się obrażać. Na tym polega kontrola społeczna. 
Chcesz być politykiem to przyzwyczaj się do tego, że inni będą cię oceniać i komentować twoje 
zachowanie. Poza tym w liście otwartym tam nie było jednego słowa o rodzinie o życiu 
prywatnym o dzieciach, wnukach. Tam było odniesienie się do publicznej działalności radnego, 
który jest osobą publiczną. Do jego wystąpień. Do jego zachowania. Tam nie było słowa o tym, 
że czy ktoś jest czy do jego prywatność. Dlatego o tym mówię. Sprawa trochę ucichła. 
Zastanówmy się, żeby tych głupot na przyszłość większej nie robić. Tak się zastanawiam, ile 
trzeba mieć w sobie pychy i poczucia, że jest się z lepszym ważniejszym, żeby takie coś napisać. 
Przecież w czym radny jest każdy z nas jest lepszy od innych mieszkańców powiatu 
opatowskiego? W czym jesteśmy lepsi? Że nam zaufali? Że nam zaufali, że nie będziemy 
prywaty tutaj uprawiać?

Pani Przewodnicząca powiedziała, że przeprasza, ale pan radny Rodek ocenia swoich kolegów 
z rady. Proszę przeczytać, zobaczyć i policzyć, ile tam jest podpisów. Więc Pan będzie uprzejmy 
uszanować także zdanie kolegów. Kontynuując udzieliła głosu panu radnemu Jackowi 
Dwojakowi.

Głos zabrał pan radny Jacek Dwojak, który powiedział, że w całości popiera stanowisko i zdanie 
radnego W. Rodka. Chciałbym trochę może zmienić tematykę, którą zawsze się zajmowałem 
i zajmuje. Dostałem od Pani Przewodniczącej Komisji rolnictwa zestawienie zadań na drogach 
jakie były realizowane od 2018 roku do 2023. Liczyłem sobie kilka razy i policzyłem, że ta 
kadencja trwać będzie 6 lat. Od 2018 do 2023 to jest 6. Dlatego pozwolę sobie powiedzieć, że 
przedstawiając Pani dane zastępca dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych popełnił dwa błędy. 
Jeden błąd podając do wiadomości rok 2018, bo 2018 rok to realizował poprzedni zarząd i te 
kwoty były zabezpieczone za poprzedniego zarządu, a obecny zarząd wstęgi przecinał tylko, 
bo wybory były w październiku. To nic innego nie mógł robić. Dodano również rok do tych 
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kwot rok 2023. W 2023 to jeszcze się będzie dużo zmieniać i jak się zmieni to dopiero sobie 
dodacie. Tak na wstępie pozwoliłem sobie skrupulatnie wyliczyć, ile wydano na jedną osobę, 
bo to mnie najbardziej interesuje w poszczególnej gminie. Wyliczyłem za 4 lata i za 1 rok, ale 
przedstawię za rok. Tarłów 38,31 zł, Wojciechowice 31,97 zł, Sadowię 36,34 zł, Ożarów 41,71 
zł, Opatów 69,30 zł, Iwaniska 55,25 zł, Baćkowice 92,50 zł i gmina Lipnik 291,71 zł. Gmina Lipnik 
wzięła wszystko to 50% tego co poszczególne gminy, a jeśli chodzi za 4 lata to gmina Lipnik 
wzięła na osobę 1161,00 zł, a przykładowo Tarłów 153,00 zł. Tak właśnie się robi inwestycje 
na terenie naszego powiatu. Jeśli pani Przewodnicząca będzie Pani podawać do wiadomości 
to niech Pani na komisji uzgodni, a nie ktoś nie wiem ktoś mu tak doradził, żeby podawał 
błędne informacje. 2019-2022 aktualne bardzo dobrze, ale to nie. Podsumowaliście zadania 
na kwotę 25000000,00 zł, a w sumie powiat wydał 16000000,00 zł - zakończył wypowiedź pan 
radny J. Dwojak prosząc jednocześnie, aby do jego wypowiedzi nie ustosunkował się starosta, 
lecz członek zarządu, który zajmuje się inwestycjami.

Salę obrad opuścił pan radny Tomasz Świqtek godz. 11:56.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Bogusławowi Włodarczykowi, 
który powiedział, że przechodząc do tego co mówił Pan Wacław Radek ja należałem do tych, 
którzy się podpisany pod tym listem, ale uważam ja się tego nie kryje, że jednak bym bardzo 
prosił, żeby pozwolić Panu Radkowi ja tam się nie mam bardzo czego wstydzić. Żeby pozwolić 
Panu Radkowi zabrać głos. Ja wiem, że płacimy. No płacimy za wszystko. Płacimy nie ze swoich 
pieniędzy, ale i za transmisje natomiast bardzo bym prosił, żeby pozwolić Panu Radkowi 
powiedzieć do końca, bo wytwarzamy taką niepotrzebną atmosferę, że nie damy się 
wypowiedzieć, czy się damy wypowiedzieć po prostu w tym temacie. Gdybyśmy pozwolili mu 
się wypowiedzieć po prostu byśmy to zamknęli. Dlatego bardzo bym prosił, że jeśli Pan Radek 
będzie chciał to, żeby Pani Przewodnicząca udzieliła po prostu głosu i żeby się wypowiedział 
w tym temacie - mówił pan radny B. Włodarczyk.

Na salę obrad powrócił pan radny Tomasz Świgtek godz. 11:59.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Wicestaroście Małgorzacie Jalowskiej, która 
powiedziała, że pozwoli sobie odnieść się do wypowiedzi Pana Jacka Dwojaka. Szanowni 
Państwo dyskusja na temat inwestycji drogowych i mostowych, bo tutaj też mówimy o moście. 
To chciałam tylko przypomnieć, że inwestycje mostowe jak Państwo wiecie to są bardzo drogie 
inwestycje. W ostatnim czasie, kiedy był ten most zbudowany w Malicach Kościelnych on 
naprawdę wymagał gruntownego remontowała. O mało do wypadku nie doszło na tym 
moście. Bardzo się cieszę, że rada powiatu wyraziła zgodę jednogłośnie na remont tego 
obiektu mostowego. Chciałam zauważyć, że budowa tego obiektu mostowego kosztowała 
prawie 3000000,00 zł, czyli połowę tych inwestycji. Jeżeli odjąć tą budowę obiektu mostowego 
to naprawdę są to porównywalne kwoty. Jeżeli mówimy o inwestycjach to w gminie Tarłów 
bardzo się z tego powodu cieszę, że powstanie. Jest w trakcie budowy dom dziecka na większą 
kwotę. Także warto o tym wspomnieć, bo później ktoś słuchający pomyśli, że tylko w gminie
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Lipnik się robi drogi, a naprawdę obiekt mostowy to jest połowa tej kwoty, bo tak wyglądają 
gruntowne remonty i przebudowy mostów. Mamy ich trochę i musimy zadbać o kolejne, a to 
są najdroższe inwestycje - zakończyła wypowiedź pani Wicestarosta.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Agnieszce Łubie-Mendyk - Wiceprzewodniczącej 
Rady Powiatu w Opatowie, która nawiązując do głosu radnego pana Jacka Dwojaka serdecznie 
podziękowała za przedstawioną przez niego informację. Powiedziała, że informacja ta nie 
zaskoczyła jej w żaden sposób. Wiedziała o tym, że gmina Wojciechowice w inwestycjach 
drogowych jest na szarym końcu. Co mogę powiedzieć? Smutne Szanowni Państwo, bardzo 
smutne, że jesteśmy ostatnią gminą w powiecie i że tak mało środków finansowych na 
inwestycje w zakresie drogownictwa w naszej gminie zostało wydatkowanych, a potrzeby są 
co potwierdzają wnioski moich mieszkańców i moje głosy na posiedzeniu sesji rady powiatu, 
natomiast gdzie się inwestuje to myślę, że wszyscy widzą, bo media podają informacje. Portale 
społecznościowe też są pełne od zdjęć i przecinania wstęg - mówiła pani radna A. Luba - 
Mendyk.

Pani Przewodnicząca B. Kornacka w nawiązaniu do wypowiedzi przedmówczyni powiedziała, 
że już jest przecież zdecydowana inwestycja, która będzie kosztować ponad 2000000,00 zł 
w gminie Wojciechowice. Realizowane są projekty na dwie drogi, więc jak kadencja się skończy 
to dojdziemy do ostatecznych podsumowań. Kontynuując udzieliła głosu pani Wicestaroście 
Małgorzacie Jalowskiej.

Głos zabrała pani Wicestarosta, która powiedziała, że się odniesie się tym razem do 
wypowiedzi pani wiceprzewodniczącej Agnieszki Łuby-Mendyk. Pozwoliłam sobie tutaj zabrać 
głos, bo wielokrotnie słyszę, że odnośnie inwestycji zapomnieliśmy o Wojciechowicach. 
Pozwolę sobie z tym nie zgodzić, bo jeśli chodzi o transport wyraziliśmy wolę naprawdę bardzo 
dużym zakresie. Powiatowy Zakład Transportu realizuje również zadania w Państwa gminie. 
Myślę, że w największym zakresie zabezpieczając również inne potrzeby, a środki finansowe 
pochodzą z tego samego budżetu, więc były wcześniej robione drogi remonty w gminie 
Wojciechowice i dalej one są robione. Dzisiaj będziemy i wcześniej zatwierdzaliśmy środki 
finansowe na chodnik. To też duża inwestycja i będziemy procedowali dalsze w przyszłości, bo 
są przygotowywane projekty. Proszę zauważyć, że są również innego rodzaju inwestycje 
prowadzone również i podejmowane przez obecny zarząd. Chciałabym, żeby na to zwrócić 
uwagę, a środki finansowe, czy one są na inwestycje, czy na bieżącą działalność pochodzą 
Szanowni Państwo z tego samego budżetu - mówiła pani Wicestarosta.

Pani Przewodnicząca przypomniała, że radnym, że realizowany jest punkt dot. interpelacji 
radnych. Dodała, że przechodzi to w dyskusję i w odbijanie piłeczki. Poprosiła o skupienie się, 
gdyż interpelacje to są ważne rzeczy w sprawach istotnych, które Państwa nurtują i stawia się 
kropkę, natomiast dyskusja w tym temacie nie jest w tej chwili jej zdaniem zasadna. 
Kontynuując obrady udzieliła głosu pani radnej W. Słowik.
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Głos zabrała pani radna Wiesława Słowik, która powiedziała, że rzeczywiście interpelacje 
powinny być interpelacjami. W związku z tym ma pytanie do Pana Starosty. Panie Starosto 
kilkanaście razy składałam interpelację w zakresie Boduszowa, Przepiórowa, Stobca, Porąbek 
Stobieckich, w sprawie ulicy Słupskiej. Mając informację tą którą otrzymaliśmy wszyscy radni 
patrząc na pełną informację w 2022 r. powiat opatowski złożył pięć wniosków. Między innymi 
przebudowa drogi powiatowej Dziewiątle, Wola Jastrzębska, Iwaniska w miejscowości 
Jastrzębska Wola. Pragnę poinformować, iż powiat opatowski Zarząd Dróg Powiatowych 
w Opatowie do dnia 4 kwietnia 2023 r. zamierza złożyć kolejnych 10 wniosków 
o dofinansowanie w 2023 r. zadań mających na celu włączenie poprawę bezpieczeństwa i tak 
dalej. Budowa przejścia dla pieszych w ciągu drogi powiatowej w miejscowości Ujazd. 
Przebudowa przejść dla pieszych na skrzyżowaniu drogi powiatowej w miejscowości Mydłów. 
Panie Starosto moje pytanie jest krótkie. Co w tej chwili jest z drogą w Boduszowie? Nie 
otrzymałam odpowiedzi. Być może że może ja się rozminęłam. Może jak raz Państwo 
wysłaliście nieco wcześniej odpowiedzi. W związku z tym, jeżeli takie odpowiedzi wyszły ja ich 
nie mam. Chodzi mi między innymi co z chodnikiem w Ujeździe? Wiemy doskonale nie będę 
powtarzać. Ujazd turystyka i tak dalej. Prosiłam Pana Starostę, żeby Pan przyjechał jednak do 
Iwanisk. Umówił się z burmistrzem i przejedziemy wspólnie po drogach. Niech się Pan nie boi 
w Iwaniskach nie biją. Chcielibyśmy razem wspólnie, żeby Pan jednak widział działalność tych 
samorządów. Żeby Pan przybył i żeby Pan się zainteresował troszeczkę jak wygląda praca 
w samorządzie. Mam na myśli budowę i modernizację dróg. Zapewniał Pan, że czas Pan 
znajdzie, że Pan dojedzie i że pewne rzeczy ustalimy. Prosiłam też odnośnie ulicy Słupskiej. 
Wiem, że na miejscu ktoś był. Oczywiście nie mamy informacji żadnych na ten temat. Dlatego 
też ja mam serdeczną taką prośbę do Pana Starosty. Panie Starosto, jeżeli byśmy rozwiązywali 
sprawy na miejscu na pewno by było mniej takiego rozgoryczenia na sesji, bo chyba 
współpraca z burmistrzami i wójtami buduje prawda? I to jest bardzo ważne. Tym bardziej, że 
samorządy chcą współpracy. Dobrze by było, żeby jednak Pan bardziej skierował scedował 
powiedzmy swoją myśl na samorządy, żeby wspólnie współpracować. Mam na myśli nie tylko 
w zakresie modernizacji i budowy dróg. Wydaje mi się, że taka współpraca powinna być 
ożywiona i powinna być taka 100%, że powinniśmy my widzieć wszystkich mieszkańców. 
Wszystkie gminy i samorządy, które podlegają które współpracują i należą do tego powiatu 
naszego. Do tej małej ojczyzny jakim jest powiat opatowski. Do tych małych ojczyzn jakimi są 
samorządy gminne. Wydaje mi się, że powinniśmy sobie wspólnie pomagać, a nie utrudniać. 
Oczywiście wszystkie procedury zachowywać zgodnie z przepisami prawa, ale najważniejsze 
to jest to, żeby była dobra współpraca na podłożu samorządowym. Na podłożu mieszkańców, 
bo przecież Szanowni Państwo Radni to już jest koniec naszej kadencji. Zbliżamy się do końca, 
a zatem staniemy przed mieszkańcami w celu rozliczenia nas, bo my przemawiamy głosem 
mieszkańców. W związku z tym bardzo proszę o ścisłą współpracę i o pomoc. Jeżeli radny prosi 
o taką pomoc, żeby była ona w szerokim zakresie, jednakże z literą prawa - zakończyła 
wypowiedź pani radna W. Słowik.
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Pani Przewodnicząca poprosiła, aby radni skracali swoje wypowiedzi, a następnie udzieliła 
głosu pani Wiceprzewodniczącej Rady Powiatu Agnieszce Łubie - Mendyk.

Głos zabrała pani radna Agnieszka Łuba-Mendyk, która ustosunkowała się do wypowiedzi pani 
Wicestarosty odnośnie Powiatowego Zakładu Transportu mówiąc, iż już kiedyś na sesji 
powiedziała, że gdyby nie osoba Pana Wójta Szymona Sidora i nie jej skromna osoba na pewno 
te kursy nie byłyby ustalone tak jak są ustalone, bo osobiście się w to zaangażowali. Osobiście 
ustalaliśmy jak te kursy poszczególne mają wyglądać. Myślę, że jeździliśmy też tymi kursami 
wspólnie z Panem Wójtem, żeby sprawdzić, czy to będzie wystarczające i zadowalające dla 
naszych uczniów. Pan Tadeusz Bieniek obecny na sali może to poświadczyć i to jest na pewno 
z korzyścią dla powiatu. Proszę tutaj pamiętać o tym, że jest tu nasz wkład, bo gdyby nie 
zaangażowanie Pana Wójta i mojej osoby to te autobusy po gminie Wojciechowice jeździłyby 
tak bez uzasadnienia i wówczas wynik ekonomiczny Powiatowego Zakładu Transportowego 
myślę też, że nie byłby taki jaki jest, ponieważ tylu mieszkańców by nie jeździło - zakończyła 
wypowiedź pani radna A. Luba - Mendyk.

Salę obrad opuścili pan radny Adam Rozszczypała godz. 12:12 -powrót godz. 12:16 oraz pani 
radna Wiesława Słowik godz. 12:13 - powrót 12:14.

Wywiązała się dyskusja pomiędzy radnymi w temacie dokładania się finansowego 
poszczególnych gmin.

Pan Starosta powiedział, że powiecie ostrowieckim wszystkie gminy się dokładają. Uznał, iż - 
emocje biorą górę nad rozsądkiem.

Pani radna A. Luba - Mendyk zaprosiła pana Starostę, aby przyjechał na sesje do gminy 
Wojciechowice.

Pan Starosta powiedział, żeby radna spojrzała jak wyglądają drogi gminne. Szanowni Radni ja 
podkreślam, że to są interpelacje i wolne wnioski. Ja ustosunkuję się w ostatnim punkcie do 
Państwa. Ja rozumiem emocje, ale należy je czasem powściągać, bo zupełnie się nie zgadzam 
z Pani nieuzasadnionymi nieracjonalnymi żądaniami. Do tego się również odniosę w punkcie 
ostatnim. Rozumiem, że jest kampania wyborcza, że są kamery i że ktoś to ogląda, ale 
naprawdę to już przekracza granice. Zachowujcie się Państwo przyzwoicie - mówił pan 
Starosta Tomasz Staniek.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Bogusławowi Włodarczykowi, 
który powiedział, że jest zaszokowany tym co przed chwilą usłyszał. Jeśli ktoś się powinien 
zachowywać to Pan Panie Starosto. Zwraca Pan uwagę radnym i mówi, że nie mają prawa 
zabierać głosu i mówić. Jeśli mówimy o ad vocem to tylko dlatego, że wy próbujecie 
odpowiadać. Teraz wam wolno wszystko, a ktoś jak mówi to nie na temat, trzeba go skrócić. 
Ja rozumiem, że pan radny Jacek Dwojak i pani Łuba-Mendyk odnosili się do dróg. Ja 
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rozumiem, że pani Wicestarosta odniosła się do dróg. Jest most super, bo to jeździ się tym 
mostem, aż miło przez Malice. Natomiast odpowiadając w temacie dróg od razu mamy 
transport samochodowy. Od razu mamy dom dziecka, który się buduje i tak dalej, więc gdyby 
nie było z Państwa strony tylko merytorycznie by było, to byśmy po prostu nie mieli tej 
dyskusji, zabierania głosu i przegadywania się w tym temacie, więc jeśli komuś coś sugerujemy 
to najpierw uderzmy się we własne piersi i dopiero zacznijmy komuś sugerować - mówił pan 
radny B. Włodarczyk.

Pani Przewodnicząca powiedziała, że dlatego jak przyjdzie podsumowanie całej kadencji do 
tych pieniędzy, które pan radny Jacek Dwojak wyliczył drogowych dołożymy pieniążki, które 
zostały na inne inwestycje wydane i wyjdą nam dopiero sumy tak więc to się może jeszcze 
zmieniać. Szanowni Państwo z racji wzajemnego szacunku bardzo proszę o wyciszenie emocji 
i przechodzimy do dalszego kontynuowania naszych obrad - mówiła pani Przewodnicząca, 
a następnie udzieliła głosu panu radnemu, Członkowi Zarządu Powiatu Andrzejowi Gajkowi.

Głos zabrał pan radny A. Gajek, który powiedział, że chciałby bardzo, żeby jego odpowiedź nie 
musiała mieć miejsca. Mówimy o słowach Pana Wacława Rodka, który używa, że moja 
kuriozalna interpelacja, która spowodowała ta z 14 lutego ubiegłego roku, która spowodowała 
ciąg zdarzeń. Być może, być może w ocenie Pana Panie Wacławie jest ona kuriozalna. Być może 
ktoś został obrażony. Być może jateż zostałem obrażony, ale to już wtedy, kiedyta interpelacja 
była złożona. Chcę tylko powiedzieć czy moja interpelacja była właściwa skuteczna. Czy ktoś 
został obrażony. Czy kierowała mną pycha. Tylko kilka faktów, o których mogę mówić. 
Protokół Komisji Rewizyjnej badającej jakby tą sprawę, bo tak to się później ułożyło to jest 85 
stron. 85 stron można powiedzieć zarzutów, które zostały sformułowane pod adresem 
dyrektora szkoły. Wystąpienie pokontrolne będące wynikiem tego protokołu, który Pani 
Przewodnicząca, Komisja Rewizyjna, a Pani Przewodnicząca i pozostali członkowie komisji się 
pod tym podpisali to jest 18 stron, które są jawne. Opublikowane i można z nimi się zapoznać. 
Jeżeli by Pan Panie Radny troszeczkę poświęcił czasu, żeby te 18 stron przeczytać. 
Podejrzewam, że wtedy te słowa z Pana ust w stosunku do mojej osoby i innych członków tej 
rady by nie padły. Ponadto w wyniku tych działań poszło zawiadomienie do RIO. Skutki działań 
Pana dyrektora były. Ile powiat musiał zwrócić, to jest ponad 1000000,00 zł. Zawiadomienie 
do prokuratury, które zostało złożone proszę pamiętać to jest 13 stycznia 2023 roku. To jest 
22 strony. Jeśli wszystko byłoby ok., tak jak Pan Panie Radny sugeruje to 22 strony 
zawiadomienia do prokuratury nie poszłoby. Poczekajmy w tym momencie, nic nie sugerujmy, 
nie używajmy tych słów. Poczekajmy na wyniki prac prokuratury, RIO i innych instytucji w tym 
temacie. Poczekajmy, oto apeluje. Ten spokój potrzebny jest tej szkole no i nam tutaj radnym. 
Tylko o to proszę i wtedy wrócimy do rozmowy. Jeżeli te sprawy zakończą się przed upływem 
kadencji, jeśli nie no to nie, to tyle ad vocem dla Pana Wacława Rodka - zakończył wypowiedź 
pan radny A. Gajek.

O głos poprosił również pan radny Tomasz Świątek, który powiedział, że ma pytanie chyba 
skierowane do Pań prawniczek powiatu, ponieważ na początku naszej sesji Pani
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Przewodnicząca odpowiedziała, że wniosek o dołączenie Pana Włodarczyka i Pana Dwojaka do 
Komisji Rewizyjnej nie zostały jeszcze wdrożone procedury. Ja chciałem zapytać Panie 
mecenas, bo dokładnie miesiąc temu był szybko przygotowany wniosek projektu uchwały 
o nasze stanowisko wobec importu zboża z Ukrainy. Dziś dostaliśmy szybko projekt uchwały 
w obronie Świętego Jana Pawła II. Ile trwa mniej więcej przygotowanie takiego wniosku? 
Projektu uchwały, czy wniosku, który głosujemy, żeby zmienić i dołączyć dwóch chętnych 
członków do komisji, do której wyrażają chęć pracy?

Pani Przewodnicząca poprosił, aby pani mecenas udzieliła odpowiedzi na powyższe zapytanie 
radnego.

Głos zabrała pani mecenas Ewelina Płatek - Kosior, która powiedziała, że to jest uchwała, 
którą podejmuje się po pierwsze w głosowaniu tajnym. Więc trzeba przygotować salę 
odpowiednio do posiedzenia takiej sesji, czyli musi być parawan, zniesiona urna. Tego się nie 
da zrobić w 5 minut. Ponadto przygotowanie projektu uchwały wymaga zaopiniowania przez 
właściwą komisję, której dzisiaj nie było, czyli Komisję Rewizyjną. Podmiotem właściwym do 
zaopiniowania takiej uchwały w przedmiocie zmiany Komisji Rewizyjnej powinna być Komisja 
Rewizyjna, która powinna po pierwsze zapoznać się z wnioskami pana radnego Włodarczyka, 
radnego Dwojaka i przedstawić jakąś swoją opinię do tych wniosków. Czy rzeczywiście 
poruszane w nich kwestie w postaci, czy praca w tak małym zespole jest nieadekwatna do 
zadań, które zostały nałożone na tą komisję - powinna mieć możliwość wypowiedzenia. 
W dniu dzisiejszym takiej komisji nie zaplanowaliśmy i trudno by było ją w piątek po południu 
zwoływać na poniedziałek rano, gdzie przypominam Państwu, że dzisiaj o godzinie 8:00 
mieliśmy już zaplanowaną komisję rolnictwa, o godz. 8:30 mieliśmy komisję budżetu, o godz. 
10:00 komisję oświaty i z żadną z komisji nie wyrobiliśmy się wterminie, więc jeszcze dołożenie 
kolejnej Komisji Rewizyjnej do tak napiętego harmonogramu, jaki był na dzień dzisiejszy 
byłoby niemożliwe dla obsługi rady. Należałoby poszanować Panie z obsługi rady i nie 
procedować projektu w 3 minuty - zakończyła wypowiedź pani mecenas.

Pani Przewodnicząca podziękowała pani mecenas za odpowiedź.

O głos poprosiła pani Alicja Frejlich - Przewodnicząca Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, 
dróg i transportu, która zwracając się do pana radnego J. Dwojaka powiedziała, że w swojej 
wypowiedzi pan radny odniósł się do niej odnośnie przedstawionej informacji o realizacji 
zadań inwestycyjnych na drogach powiatowych. Szanowny Radny ja na Komisji rolnictwa, 
ochrony środowiska, dróg i transportu rady powiatu 24 marca br. w sprawach organizacyjnych 
zwróciłam się do radnych, czy mają uwagi i wnioski do przedstawionych sprawozdań, czy 
informacji jakie Państwo otrzymaliście. Pamiętam bardzo dokładnie, że też zwróciłam się i Pan 
był obecny na sali obrad. Czy mają Państwo jakieś uwagi do przedłożonych sprawozdań? Nie 
wpłynęły żadne wnioski, a ja uważam Szanowny Panie Radny, bo niech Pan nie myśli, że ja nie 
zauważyłam, że są wpisane w sprawozdaniu wpisane realizacja zadań z 2018 roku. 
W Baćkowicach w mojej gminie Szanowny Panie Radny są to bardzo poważne inwestycje były 
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realizowane. W miejscowości Żerniki budowa drogi powiatowej i przebudowa obiektu 
mostowego na kwotę 1249039,00 zł. Jak też bardzo poważna inwestycja była realizowana 
w Piórkowie Dolnym na kwotę 70050,00 zł. Pan był wówczas członkiem zarządu. Realizował 
Pan bardzo ważne zadania i uważam, że tu nie ma żadnego przekłamania, ani obrazy. Nie 
powinien się Pan obrażać po prostu na takie informacje, które są prawdziwe i przekazane do 
naszej informacji - mówiła pani radna A. Frejlich.

O głos poprosił pan radny Jacek Dwojak.

Pani Przewodnicząca ponownie poprosiła, żeby zachować temat interpelacji w tym punkcie, 
gdyż radni i tak postanawiają na swoim i przeciągają dyskusję. Następnie udzieliła głosu panu 
radnemu J. Dwojakowi prosząc o krótką wypowiedź.

Pan radny J. Dwojak opowiedział, że to sprawozdanie przygotował zastępca dyrektora Pan 
Robert Ostatek. Ja nie będę wnikał skąd wziął te dane, bo wiem skąd wziął. Dlatego ja 
chciałem, żeby usłyszeć pracę obecnego zarządu 4 lata co zrobił zarząd. A jeśli chodzi o były 
zarząd to ja przygotuję na następną sesję 7 lat do tyłu, ile zrobił poprzedni zarząd - mówił pan 
radny J. Dwojak. Szpital również ponad 20000000,00 zł wydał w ciągu dwóch lat. Zrobił 
inwestycje dużo, a tu ponad 20000000,00 zł wydało się przez 4 lata i nie widać nic.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu W. Rodkowi, który powiedział, że nie 
zakończył poprzedniej wypowiedzi, ale mniejsza o to. Zwracając się do pana radnego A. Gajka 
powiedział: „Panie Radny dlatego kuriozalny, że Pan jest członkiem zarządu, czyli pisze Pan do 
siebie interpelacje. To co powinno być załatwione to na tym polega sprawczość władzy. Pan 
masz realną władzę. Podjąłeś Pan taką informację, przedstawiasz na zarządzie i jest to 
realizowane. Jak nie jest realizowane Pan występujesz z zarządu. Przedstawiasz na radzie 
sprawę i rzeczywiście my byśmy przyjęli. Chłop ma rację. Wiedział o tym. Inni nie chcieli to 
zrobić i byśmy przyznali Panu rację, a Pan jesteś realną władzą. I Pan piszesz zamiast załatwić 
sprawę to robicie jakąś zadymę. 7 miesięcy tłuczenia tematu o niczym. Mówię i najważniejsza 
sprawa. To był czas matur. Jak mówię dla nas moje dzieci już są wykształcone Bogu dzięki, ale 
dla tych rodziców najważniejszy czas, bo wtedy się decyduje ich przyszłość. Robić taką zadymę 
w szkole? Pan był nauczycielem i Pan jest członkiem zarządu, dlatego powiedziałam kuriozalny. 
Skończmy to, bo będziemy się pogrążać coraz bardziej" - mówił pan radny W. Rodek.

Pani Przewodnicząca oznajmiła, że Państwo radni chcą dyskutować w nieskończoność. Ad 
vocem zgłosił się Pan Andrzej Gajek. Proszę jednym zdaniem, gdyż tak Państwu zakończę tą 
dyskusję, bo musimy kiedyś ten temat w końcu skończyć. Z całym szacunkiem do Państwa, ale 
w tej chwili dyskutujecie między sobą o rzeczach, które nie dotyczą tego punktu mówiła pani 
Przewodnicząca B. Kornacka.

Głos zabrał pan radny A. Gajek, który powiedział: „Panie Wacławie Pan żąda ode mnie jako 
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członka zarządu żebym ja zastąpił wszystkie instytucje włącznie z Komisją Rewizyjną. Ja nie 
mam takiej mocy sprawczej. Tyle w tym temacie".

Głos zabrał pan Wacław Rodek odpowiadają, że tak widziałem, tam pieczątki brakowało. 
Podpisu brakowało. Bardzo ważne sprawy.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu Kazimierzowi Żółtkowi, który powiedział, 
że zawiedzie radnych z opozycji, ale tak się niestety stanie. Pomijam temat dyskusji, który w 
ogóle się tu nie powinien znaleźć dzisiaj. Skupię się tylko na jednym wniosku formalnym. Pani 
Przewodnicząca prosiłem kilka sesji wstecz, żeby zmienić porządek obrad, żeby ten punkt, 
który rozwija się w jakieś nieograniczone formy dzięki aktywności opozycyjnych radnych 
przenieść tak jak to ma miejsce w innych samorządach na koniec porządku obrad. Wtedy 
mogliby tutaj wojować, aż do wieczora. Bardzo proszę, żeby tak się stało. To nie umniejsza 
demokracji, natomiast jeśli ktoś będzie miał siłę do tego, żeby wojować do wieczora będzie 
mógł wojować do wieczora - mówił pan radny Kazimierz Żółtek.

Pani Przewodnicząca odpowiedziała, że brałam to pod uwagę i uważa, że interpelacje i wnioski 
to jest punkt, gdzie jeśli Państwo, by zrozumieli to, o co proszę i dostosowali się do tego to 
byłyby zgłaszane tylko i wyłącznie ważne sprawy, natomiast w odpowiedziach na interpelacje 
moglibyśmy sobie poszerzyć dyskusję. Niestety Państwo cały czas tkwią w swoim przekonaniu, 
że to teraz powinniśmy ad vocem dyskutować i w nieskończoność interpelacje przedłużać- 
mówiła pani Przewodnicząca B. Kornacka. Następnie udzieliła głosu pani radnej W. Słowik.

Głos zabrała pani Wiesława Słowik, która powiedziała, że myśli, że jako radna pilnuje porządku 
obrad. Jeżeli są to interpelacje i wolne wnioski zgodnie z danym tematem podejmuje 
czynności. Również nie życzę sobie jako radna, żeby ktoś mówił odnośnie wojowania. Jestem 
radną, działam w obliczu zaproszenia rady i tylko i wyłącznie skierowałam interpelację do Pana 
Starosty. Jeżeli nie będzie mógł dzisiaj odpowiedzieć to odpowie mi kiedy indziej. Każdy ma 
prawo zapytać, a Pan Starosta czy, osoba merytorycznie odpowiedzialna udzielić 
wyczerpującej informacji - zakończyła wypowiedź pani radna W. Słowik.

Pani Przewodnicząca powiedziała, że dlatego w punkcie, gdzie będziecie Państwo dostawać 
odpowiedzi na interpelacje można wtedy rozmawiać z Panem Starostą, czy jesteście 
zadowoleni, czy wystarczająca jest odpowiedź, a nie w tej chwili ad vocem przepychanki robić, 
które naprawdę dezorganizują nam pracę. Chciałabym rzeczywiście z pełnym szacunkiem do 
Państwa zrealizować ten program, który dzisiaj założyliśmy - mówiła pani Przewodnicząca. 
Kontynuując zamknęła dyskusję, a następnie przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku 
obrad.

Ad. 6. Podjęcie uchwał Rady Powiatu:
a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2023 - 2026.
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Pani Przewodnicząca poinformowała, że projekty uchwał były przedmiotem obrad komisji 
stałych i zostały pozytywnie zaopiniowane. Nadmieniła, iż jeśli nie będzie zgłoszeń to 
podda projekty uchwał pod głosowanie.

Nikt więcej się nie zgłosił, wobec czego pani Przewodnicząca poddała powyższy projekt 
uchwały pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXVI.23.2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, 
Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2023 rok. 
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie powyższy projekt uchwały.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXVI.24.2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, 
Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

c) w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku.
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie powyższy projekt uchwały.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXVI.25.2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam 
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Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, 
Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

d) w sprawie pozostawienia petycji w sprawie organizacji transportu zbiorowego na trasie 
Zawichost - Ożarów bez rozpatrzenia.
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie powyższy projekt uchwały.
W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXVI.26.2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, 
Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

e) w sprawie rozpoznania wniosku mieszkańca o kontrolę działań Dyrektora Centrum 
Obsługi Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych.
O głos poprosił pan radny Bogusław Włodarczyk, który oznajmił, iż wniosek był w ogóle 
niezasadny, więc nie może głosować za tą uchwałą. Poprosił o przesłanie dokumentów. 
Dokumenty i protokoły zostały przesłane i nie będę działał pod presją ani tego Pana ani 
nikogo innego. Uważam, że nie zostało popełnione żadne jakieś naruszenie obowiązku 
przez ówczesnego dyrektora. Te protokoły, które ja przejrzałem nie dają żadnych według 
mnie oczywiście podstaw do uznania tego, że to zawsze gdzieś tam jakieś niedociągnięcie 
jest, ale nie będę działał pod presją. Będę głosował przeciwko, bo uważam, że powinniśmy 
uznać wszyscy, że skarga była w ogóle niezasadna. Nie częściowo zasadna, a częściowo 
nie. Dla mnie przesłana skarga była w ogóle niezasadna i takie jest moje zdanie w tym 
temacie - mówił pan radny B. Włodarczyk.

Pani Przewodnicząca poddała powyższy projekt uchwały pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXVI.27.2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 15 
do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (11) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, Maciej 
Wolański, Kazimierz Żółtek.

PRZECIW (1) Bogusław Włodarczyk.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Barbara Kasińska, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz 
Świątek.
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Wynik głosowania stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.

f) w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie odwołania Starosty Opatowskiego i uznania ją 
za bezprzedmiotową.
Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXVI.28.2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, 
Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.

g) w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie żądania podjęcia działań w zakresie ochrony 
zboża, rzepaku i produktów rolnych polskiego pochodzenia.
O głos poprosił pan radny Bogusław Włodarczyk, który powiedział, że na poprzedniej sesji 
radni zajęli stanowisko w temacie polskiego rolnictwa. Otrzymaliśmy odpowiedź, wszyscy 
radni ją mają. Dyskutowaliśmy jeszcze raz także na komisji. Gdybyśmy mieli normalną 
odpowiedź od rządu nikt by nie dyskutował. Odpowiedź, którą otrzymaliśmy sprowadza 
się do dwóch spraw. Piszą, że ceny zbóż na rynku krajowym podążają za trendami 
cenowymi na rynkach europejskich oraz, że pszenica konsumpcyjna obecnie w Polsce 
wynosi 1325,00 zł. Cena kukurydzy wynosi 1347,00 zł. Według mnie taka odpowiedź 
świadczy o oderwaniu od rzeczywistości. Mamy zaproponowany projekt uchwały, 
z którego wynika, że winnym całej sytuacji na rynku zbóż jest działanie nieuczciwych 
przedsiębiorców wykorzystując luki prawne w funkcjonowaniu korytarzy transportowych. 
Przypomnę, że unia zniosła cło i w ogóle go nie ma. Każdy przedsiębiorca zgodnie 
z prawem może to po prostu przygotowywać. Proponowałem trochę inne stanowisko. 
Oczywiście przy przegłosowaniu większość zawsze ma rację. Ja sobie pozwolę powiedzieć 
jednak jakie było to moje stanowisko, a Państwo przegłosujecie. Stanowisko Rady Powiatu 
w Opatowie kierowane do Ministra Rozwoju Wsi w sprawie żądania podjęcia działań 
w zakresie ochrony zboża i rzepaku polskiego pochodzenia. Po pierwsze uważam, że 
powinno dotyczyć płodów rolnych. Owies, gryka, miód, mleko, jęczmień mamy nie 
dotyczyć tego tak? Rada Powiatu w Opatowie wyraża swoje stanowisko w tej 
sprawie i apeluje do ministra o podjęcie natychmiastowych działań w zakresie ochrony 
zboża i rzepaku polskiego pochodzenia wobec bardzo trudnej sytuacji. Ja bym 
zaproponował, że odpowiedź Ministerstwa świadczyć może o dwóch sprawach. Po 
pierwsze o całkowitym oderwaniu od rzeczywistości lub braku wiedzy o prawdziwej 
trudnej sytuacji w rolnictwie. Cyfry podane w piśmie są całkowicie oderwane od 
rzeczywistości. Obecna cena pszenicy jaka obowiązuje to jest 800-850 zł. Także kukurydza 
oscyluje w granicach 800 - 850 zł, a ceny podane przez ministerstwo jako odpowiedź 
w ogóle są oderwane od rzeczywistości. Sytuacja tragiczna jest nie tylko w skupie tych 
dwóch wymienionych zbóż, ale w ogóle na rynku płodów rolnych takich jak miód, 
mleko i tym podobnie. Jedynie dobra czy bardzo dobra sytuacja jest na rynku warzyw.
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Rolnicy oczekują konkretnych działań i wyciągnięcia konsekwencji wobec tych, którzy ich 
wprowadzili w błąd narażając na olbrzymie straty. Zachęcając do trzymania zboża po 
żniwach, gdy ceny oscylowały około 45% wyższe niż jest obecnie. Oceniając obecną 
sytuację w nawiązaniu chociażby do udzielonej odpowiedzi Rada Powiatu w pełni popiera 
wszelkie formy protestów jakie rolnicy prowadzą w Polsce w związku z bardzo trudną 
sytuacją. Jednocześnie uważamy, że obecnie zaproponowana forma rekompensat 
w żaden sposób nie poprawia sytuacji, a wręcz powoduje jej pogorszenie. Dlatego rada 
wnioskuje o podjęcie pilnych radykalnych kroków celem poprawy sytuacji przynajmniej 
do tego poziomu, który obiecywał Wicepremier Kowalczyk oraz inni przedstawiciele rządu 
odnośnie cen po zbycie po żniwach. Uważam, że zaproponowałem stanowisko trochę 
bardziej ostre, ale Proszę Państwa, jeśli sami wiemy, jeśli minister pisze czy jego 
przedstawiciele, że dzisiaj cena pszenicy wynosi 1330,00 zł no to świadczy w ogóle 
o oderwaniu od rzeczywistości i dlatego po prostu tak to wygląda. Chciałem powiedzieć, 
że przygotowałem i przedstawiłem własne stanowisko. Oczywiście Państwo będziecie 
głosować, ponieważ jest głosowane stanowisko to, które przygotowały komisje, a nie 
moje. Ja po prostu w tym temacie wstrzymam się od głosu i dlatego też wyjaśniłem, 
dlaczego się wstrzymam.

O głos poprosiła również pani radna Barbara Kasińska, która powiedziała, że faktycznie 
odpowiedź jaką otrzymaliśmy z Ministerstwa Rolnictwa odebrała, że jest to brak 
zrozumienia dla obecnej sytuacji, która dzieje się w rolnictwie. Pomoc dla Ukrainy to 
sprawa bezdyskusyjna. Jednak to co się dzisiaj dzieje dla mnie jest to konsekwencją 
błędów, które zadziały się po wybuchu wojny na Ukrainie. Tą pomoc dla Ukrainy trzeba 
tak zorganizować, by rolnicy nie odczuli tak dotkliwych strat, ale nie o tym w tym 
momencie chciałam mówić, bo to stanowisko drugie jest dobre, ale ja się obawiam, że 
taką samą odpowiedź uzyskamy jak poprzednio, czyli mam obawy, że nie rozumie się tej 
sytuacji polskiego rolnictwa w ogóle. Tak naprawdę to, co się zadziało jesienią, kiedy 
powiedziano „zatrzymajcie zboże, bo ono będzie potrzebne". Kiedy różne inne rzeczy 
jeszcze się działy. Tak naprawdę to wszyscy myślą skupiają się, że chodzi o te plony z 2022 
roku. Ja chcę zauważyć, że za chwilę rolnik nie będzie miał co zrobić z plonami z 2023 roku, 
ponieważ już na skupach, kiedy przywożą rolnicy zboże właściciele skupów mówią 
„bardzo nam przykro, ale nie możemy od was tego kupić, bo nie mamy gdzie tego trzymać, 
nie mamy też, gdzie sprzedać". Dlatego dziękuję Pani Przewodnicząca, że takie stanowisko 
zostało wypracowane, ale obawiam się, że taki sam los będzie, czyli odpowiedź będzie, bo 
tak wypada, bo trzeba odpowiedzieć. Tylko nie wiem, czy to nasze stanowisko coś 
zadziała- mówiła pani radna B. Kasińska.

O głos poprosiła pani Agnieszka Łuba-Mendyk-Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu, która 
powiedziała, że zgadza się ze swoimi przedmówcami. Zgadzam się z tym, że z pisma, które 
otrzymaliśmy z Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi rzeczywiście można 
wywnioskować, że sytuacja polskiego rolnictwa jest zupełnie niezrozumiała dla 
ministerstwa, że tak naprawdę rolnik pozostał sam sobie, że tak naprawdę to jest grupa 
społeczna, która obecnie czuję się zdesperowana. Stąd te protesty w Kielcach i innych 
miejscach. Nasze stanowisko, które jest załącznikiem do tej uchwały również uważam, że 
jest nieprecyzyjne i świadczyć może o tym, że tak naprawdę to my nie rozumiemy o co 
w tym wszystkim do końca chodzi. Ta dyskusja była długa, ale nie wyczerpuje myślę tego 
co tak naprawdę dotyka polskiego rolnika. Pani radna B. Kasińska ma zdecydowaną rację, 
że w tej chwili magazyny są pełne. W tej chwili już nie ma gdzie sprzedać tego zboża, 
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a plony z 2023 roku naprawdę trudno sobie wyobrazić, co z tymi plonami zrobimy. Gdzie 
te plony będziemy w stanie zmagazynować - mówiła pani radna A. Luba - Mendyk.

Pani Przewodnicząca B. Kornacka powiedziała, że dlatego rząd podjął temat i ze spotkań, 
w których uczestniczyła wynika, że w tym tygodniu są podejmowane konkretne rozmowy 
z ludźmi, którzy mają dużą wiedzę na ten temat. Różne grupy, przedstawiciele rolników 
zostały zaproszone do tych rozmów. My popierając stanowisko rolników i tą sytuację jaka 
jest w tej chwili na rynku rolnym wystosowujemy stanowisko do Ministerstwa Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi, natomiast trudno zawierać w takim piśmie moim zdaniem apele 
o odwołanie ministra, bo gdzieś tam konsekwencje trzeba ponieść. Jak ja to dobrze 
zrozumiałam. Chyba, że Pan to po prostu skracał i takie było moje odczucie, ale było 
o wyciągnięciu konsekwencji wobec osób, które gdzieś tam wprowadzały w błąd, które 
nie panują nad tematem. Myślę, że nie możemy pójść aż tak daleko, bo przekracza to 
nasze kompetencje, natomiast wypracowane stanowisko przez Komisję rolnictwa należy 
wysłać i będziemy to w tej chwili głosować. Procedura zostanie dopełniona.

O glos poprosiła pani radna, Przewodnicząca Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg 
i transportu Alicja Frejlich, która powiedziała, że jako radni kierujemy apel do Ministra 
Rolnictwa o podjęcie działań w celu ochrony polskiego rolnictwa i polskiego interesu na 
rynkach zbóż, rzepaku i innych produktów rolnych, czyli tu nie ma konkretnie, że 
apelujemy tylko o ochronę płodów rolnych, które pochodziły z 2022 roku. Konkretnie 
apelujemy o ochronę polskiego rolnictwa i rynku, polskiego interesu na rynkach zbóż, 
rzepaku i innych produktów rolnych.

O głos poprosił ponownie pan radny B. Włodarczyk, który poprosił panią Przewodniczącą 
o to by nie przeciągać tematu. Dodał, iż powiedział tylko swoje stanowisko. Rozumie, że 
każdy ma swoje stanowisko. Bardzo bym prosił, żeby Pani odeszła od takiej sytuacji, bo 
Pani zaczyna komentować każde stanowisko, które jest niezgodne z duchem Pani 
stanowiska. Nie jest to Pani rolą jako przewodniczącej rady powiatu komentowanie 
mojego stanowiska i uzasadnienie innego. Ja przedstawiłem swoje stanowisko. Państwo 
macie wszyscy własne. Głosujemy po prostu w temacie i tyle. Bardzo bym prosił, żeby nie 
było tak, że jeden zaczyna przegadywać drugiego, bo będziemy się w nieskończoność 
przegadywać.

Pani Przewodnicząca odpowiedziała, że tak, bo nie zabiera panu radnemu głosu. 
Natomiast także wyraziła krótko to, że zbyt ostre jest stanowisko radnego, dodając, iż było 
to jej subiektywne odczucie. Kontynuując udzieliła głosu pani radnej Wiesławie Słowik.

Głos zabrała pani radna Wiesława Słowik mówiąc „Wydaje mi się, że stanowisko, które 
w tej chwili jest przygotowane poczekajmy na wypracowanie problemu i rozwiązania tego 
problemu może tak przez rząd i na tym na pewno nie spoczniemy. Jeżeli będzie zachodzić 
konieczność będziemy podejmować następne stosowne uchwały dotąd aż pomożemy 
rolnikom w jakiś sposób".

Następnie pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska 
w zakresie żądania podjęcia działań w zakresie ochrony zboża, rzepaku i produktów 
rolnych polskiego pochodzenia pod głosowanie.
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W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXVI.29.2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 19 
do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (13) Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara 
Kasińska, Bożena Kornacka, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz 
Staniek, Tomasz Świątek, Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Agnieszka Łuba-Mendyk, Bogusław Włodarczyk.

Podczas realizacji powyższego punktu obrad salę opuścili:
- pan radny A. Gajek godz. 12:47 - powrót godz. 12:50,
- pani radna A. Bławat godz. 12:51.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.

h) w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie obrony dobrego imienia św. Jana Pawła II.
O zabranie głosu poprosił pan radny Bogusław Włodarczyk, który powiedział, że Sejm 
Rzeczypospolitej Polskiej jako reprezentant całego narodu zajął takie stanowisko. 
Uważam, że to było ważne, bo Sejm przemawia w imieniu całego narodu, więc moje 
odczucie jest takie, że próbujemy z różnych grup politycznie do tego podchodzić. Jeśli 
musielibyśmy tą świętość potwierdzać uchwałami rad gmin, powiatów, województw, 
sejmiku. Świętość ma się w sercach. Nie uchwałami, a po prostu w sercu, natomiast 
ponieważ rzeczywiście określona nacja polityczna próbowała po prostu podjąć, czy 
próbowała ośmieszyć praktycznie tą sytuację, więc ja bym proponował co innego zrobić. 
Proponuję żebyśmy zrezygnowali z jednej diety wszyscy i w każdym kościele zamówili 
mszę w podziękowaniu za pontyfikat Jana Pawła II, żebyśmy zaprosili mieszkańców 
poszczególnych parafii. Żeby nie było, że to zaprasza nie wiem przewodnicząca, starosta 
czy coś. Cała rada bez podpisów i to miałoby sens żebyśmy się pomodlili do Świętego Jana 
Pawła II. Co to da to stanowisko? Kto uważa, że był świętym będzie świętym. Kto będzie 
miał inne zdanie to nasze stanowisko go niczego nie zmieni. Stąd moja propozycja 
żebyście Państwo przemyśleli, czy nie jest to lepsza propozycja, żebyśmy z własnych diet 
zrezygnowali z jednych, zamówili mszę w każdym kościele na terenie po prostu działania 
całego powiatu w podziękowaniu za pontyfikat Jana Pawła II - zakończył wypowiedź pan 
radny Bogusław Włodarczyk.

Głos zabrał pan radny Wacław Rodek, który poparł powyższą propozycję i zapytał, czy 
będzie rozpatrywana.

Pani Przewodnicząca odpowiedziała, że to jest obiektywna ocena i sugestia pana radnego. 
Jeśli radni zechcą się dołączyć, to nikt nie będzie stawiał sprzeciwu. Następnie poddała 
pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie obrony 
dobrego imienia św. Jana Pawła II.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXVI.30.2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 21 
do niniejszego protokołu.

Protokół Nr LXXVI.2O23 z sesji zwyczajnej Rady Powiatu w Opatowie VI kadencji odbytej w dniu 27 marca 2023 r. Str.23



OR-II.0002.76.2023

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (12) Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Bożena Kornacka, Agnieszka 
Łuba-Mendyk, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, 
Tomasz Świątek, Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.

PRZECIW (1) Jacek Dwojak.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Barbara Kasińska, Bogusław Włodarczyk.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.

Wobec zrealizowania bieżącego punktu pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego 
punktu porządku obrad.

Ad. 7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka udzieliła głosu panu Tomaszowi Stańkowi - Staroście 
Opatowskiemu, który powiedział, że pani radna Agnieszka Łuba-Mendyk wnioskowała 
o zrobienie porządku przy drogach powiatowych. W Bidzinach załamał się chodnik przy OSP. 
Te uwagi przekażę do Zarządu Dróg Powiatowych. Na pewno postaramy się to naprawić 
i chodnik, a porządki na drogach teraz w sezonie wiosennym zawsze są prowadzone i będą 
robione (zbieranie śmieci z rowów, czy zamiatanie piasku). Przypomnę tylko, że mamy ponad 
500 km dróg i do tego czasu, żeby to zadanie wykonać to też potrzebny jest czas, ale na pewno 
te dwa wnioski są zasadne i będą wykonane. Odnośnie zapytań Pana Bogusława Włodarczyka 
to odpowiedź będzie na piśmie udzielona. Zarówno w przypadku WTZ-u jak i w przypadku 
Powiatowego Urzędu Pracy. Co do wypowiedzi pana radnego Wacława Rodka - myślę, że 
nasze szkoły zapewniają dobre wykształcenie, mamy dużo dobrych kierunków. Dzisiaj 
uczestniczyłem w Świętokrzyskiej Giełdzie Szkół Ponadpodstawowych. To była giełda dla 3 
powiatów. 20 szkół przedstawiało swoją ofertę. Uczniowie z ósmych klas szkół właśnie z tych 
powiatów uczestniczą w promocji szkół. Mogą wybrać dobre szkoły, które w przyszłości dadzą 
im dobry zawód, który będzie zgodny z nich predyspozycjami i zainteresowaniami. Oczywiście 
proponujemy nasze powiatowe szkoły, bo mamy bardzo dobrą bazę dydaktyczną, też 
wykształconą kadrę i ciekawe kierunki kształcenia. Następnie Pan Jacek Dwojak podał nam 
zestawienie w przeliczeniu na jednego mieszkańca. Szanowni Państwo Pan Jacek Dwojak 
oczywiście wyraża swoją własną opinię, do której ma prawo. Osobiście ja nie zgadzam się z tym 
tokiem myślenia. Metodologię, czyli sposób obliczenia, który Pan przyjął to przyjął Pan dla 
udowodnienia swoich tez, które chciał Pan udowodnić. Generalnie Pan chce udowodnić, że 
obecny zarząd powiatu nic nie robi. To nic nierobienie, bo cokolwiek robienie to uważa Pan 
tylko drogi. Otóż wcale tak nie jest. Dlatego użył Pan takiej metodologii, żeby Panu było łatwiej 
dopasować do swoich tez. Jeżeli rok 2018 bierzemy pod uwagę, bo trwa kadencja od 2018 
roku. Co prawda faktycznie ta kadencja obecnego zarządu - mojego zarządu trwała w 2018 
dwa miesiące, ale absolutorium za 2018 rok również przyjmował zarząd obecny, a nie zarząd 
poprzedni. Chociaż za wykonanie w większości odpowiada poprzedni zarząd. Drogi powiatowe 
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są w dobrym stanie. Oczywiście nie jest to zasługą tylko tego zarządu, tylko poprzednich 
dwóch zarządów. Mojego poprzednika, który szczególną atencją otaczał drogi i te drogi są 
w dobrym stanie. To poprzedni zarząd korzystał z dużych funduszy jakie były skierowane przez 
urząd. Między innymi Urząd Wojewódzki w ubiegłej kadencji i w 2017 roku. To obecny rząd 
również wtedy rządził i duże pieniądze były przeznaczane na tak zwane drogi powodziowe. 
Pracowałem w Urzędzie Wojewódzkim w tym czasie i wiem, że powiat opatowski miał 
najlepiej przygotowane wnioski. W 2017 bodajże roku to była kwota nawet na 16000000,00 
zł. Najwięcej w województwie świętokrzyskim pozyskał na szybkie remonty dróg 
powodziowych. Obecny zarząd również remontuje drogi. Remontujemy drogi w miarę 
pozyskiwania środków i też tam, gdzie są potrzebne drogi. Ja oczywiście weryfikuję, bo 
Państwo Radni, to tak jak budżet jest ustalany. Mój poprzednik wie. Budżet życzeniowy może 
być ustalony na 40000000,00 zł i więcej, a trzeba zweryfikować ten budżet. Tak samo drogi ja 
weryfikuję. Niektóre drogi, które Państwo zgłaszają są pilne, a niektóre są bardzo pilne. 
Niektóre mogą jeszcze poczekać i my te wnioski składamy, przygotowujemy projekty. Tych 
środków jest teraz na niektóre projekty trochę mniej niż było. Dlatego nie wszystkie drogi, 
które Państwo zgłaszali zostały już zrobione. Podsumowałem, że w tej kadencji łącznie z 2018 
rokiem to jest za kwotę 26000000,00 zł. Oczywiście niektóre samorządy przeznaczały na drogi 
pieniądze z Polskiego Ładu i my również mogliśmy z Polskiego Ładu przeznaczyć na drogi 
20000000,00 zł. Mogliśmy, natomiast z całą odpowiedzialnością biorę to na siebie i uważam, 
że priorytetem było zainwestowanie w rozwój gospodarczy naszego regionu. Ja żywię 
ogromne przekonanie i nadzieję, że to co robimy (dzięki też przyzwoleniu Państwa) we 
Włostowie, że to będzie jednak przyczynek do rozwoju gospodarczego i do rozwoju rolnictwa. 
Moglibyśmy mieć inną strategię, zrobić wszystkie drogi, ale ja uważam i biorę na siebie tą 
odpowiedzialność, że chcę rozwijać również przemysł i przemysł rolniczy. Można dyskutować, 
czy to wyjdzie czy nie wyjdzie, jak to będzie. Zobaczymy, czy wyjdzie. Moglibyśmy nie 
inwestować środków w szpital powiatowy, mogliśmy zamknąć ten szpital. Mogłem zgonić na 
mojego poprzednika i zamknąć go na drugi dzień mojego użytkowania. Powiedzieć, że to jest 
wina Bogusława Włodarczyka, ale tak nie zrobiliśmy, bo stwierdziliśmy wierzę, że 
poprzedniemu zarządowi też zależało na tym szpitalu. Z różnych przyczyn nie udało się. 
Dlatego podjęliśmy ten trud w 2019 roku. Szanowni Państwo myślę, że pod koniec tego roku 
to będzie już kwota ponad 40000000,00 zł jak zainwestowaliśmy w szpital, co widać. Widać 
nie tylko w liczbach, ponieważ w naszym szpitalu jest w zeszłym roku było obsłużone prawie 
100000 pacjentów. Jak przejmowaliśmy go w 2019 r. było zatrudnionych 80 osób. Dzisiaj na 
różnych umowach jest prawie 400. Mamy nowe kierunki. Okulistyka, która jest na czołowym 
miejscu w województwie. Więcej zabiegów robimy niż Szpital Wojewódzki w Kielcach. Ponad 
4500 pacjentów na samej okulistyce przyjmujemy. Rehabilitację, którą zapoczątkował 
poprzedni zarząd, to był dobry ruch. Z budżetu powiatu ponad 1000000,00 zł było 
przeznaczone. Nie pamiętam czy to w skali roku czy pół roku, ale na początek trzeba było z tym 
ruszyć. Dzisiaj zrobiliśmy projekt i będzie rehabilitacja oddana pod koniec lipca. Pozyskaliśmy 
też środki z różnych źródeł z dofinansowaniem powiatu. Pod koniec lipca będzie otworzona 
rehabilitacja, której nie ma w okolicznych ościennych powiatach, którą będziemy mogli się 
wszyscy poszczycić. Zasadą gospodarności we wszystkich projektach jest taka zasada, że 

Protokół Nr LXXVI.2O23 z sesji zwyczajnej Rady Powiatu w Opatowie VI kadencji odbytej w dniu 27 marca 2023 r. Str.25



OR-II.0002.76.2023

realizujemy projekty i pozyskujemy jakąś część ze środków zewnętrznych, czy to unijnych, czy 
to państwowych. Z różnych środków pomocowych i tą zasadę też my wyznajemy. Szanowni 
Państwo proszę nie mówić, że nie widać w szpitalu, że ten szpital jest. Ja sobie nie wyobrażam, 
jak sobie wyobrażacie w pandemię, gdyby nie było opatowskiego szpitala, a mogło go nie być, 
albo innych form opieki paliatywnej. Zakład opiekuńczo-leczniczy, który został zrobiony za 
poprzedniej kadencji, w którym też byłem radnym. Został wyremontowany i powstał, w 2019 
roku było 10 łóżek, dzisiaj jest 35 i około 16 do 20 miejsc oczekujących w kolejce. Chcemy 
powiększyć Hospicjum 10 łóżek, gdyż jest zapotrzebowanie na usługi paliatywne. 
Środowiskowy Dom Samopomocy na 60 osób. Szanowni Państwo wiem, ponieważ 
doświadczam tego na co dzień we własnej rodzinie i wiem, że takie miejsca są potrzebne dla 
tych osób. Dlatego nie ignorujemy potrzeb na drogach. Drogi są ważne. Ważna jest 
i obwodnica Opatowa, ale są też ważne inne dziedziny życia społecznego gospodarczego, które 
są w gestii rady powiatu. Szanowni Państwo odniosę się od razu przy tej wypowiedzi do 
dygresji Pani Wiesławy Słowik, która powiedziała, że swoją myśl skierować na samorządy 
starosta powinien i zainteresować się samorządami. Szanowni Państwo my wszyscy jesteśmy 
samorządowcami. Państwo niektórzy są też pracownikami samorządów gminnych i może 
bardziej czują się związani z gminą, niż z powiatem. Ja czuję się samorządowcem powiatu 
opatowskiego i pragnę obejmować wszystkie gminy. Odnośnie dróg w gminie Iwaniska 
udzielam odpowiedzi. Tak zainteresowaliśmy się. Tak jak obiecałem, że spotkam się z Panem 
Burmistrzem i z Panią Radną na drodze spotkaliśmy się w Boduszowie z mieszkańcami. Wiem, 
że to jest problem, który jest od wielu, wielu lat. I w poprzedniej kadencji nie został rozwiązany 
ten problem. Nie wiem czy rozwiązanie, które my zrobimy będzie rozwiązaniem tego 
problemu, ale się staramy. Spotkaliśmy się i wspólnie z mieszkańcami ustaliliśmy co mamy 
zrobić, czyli takie korytka odwadniające mają być wzdłuż drogi z góry jak schodzi do rzeki, bo 
to z dwóch stron w Boduszowie łączy się. Zjeżdża się z gór, zrobimy korytka odwadniające, 
poprawimy też most. Za mostem taki jest fragment, gdzie ta droga faktycznie się zapadła 
i stoją kałuże. W ubiegły wtorek dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych przesłał mi kosztorys na 
80000,00 zł. Mamy już kosztorys i w trybie pilnym będziemy chcieli, żeby w Boduszowie 
zostało to zrobione. Pragnę tez powiedzieć, że tutaj też był spór mieszkańców, którzy 
sprzeciwiali się. Jeden mieszkaniec nie chciał, żeby do rowu po jego stronie płynęło, bo 
dlaczego ma płynąć po jego stronie? Lepiej, żeby zrobić, żeby płynęło po drugiej stronie do 
sąsiada. I był też taki spór, gdzie musieliśmy wspólnie wypracować, ale myślę, że 
wypracowaliśmy to porozumienie. Jeżeli chodzi o inne drogi w gminie Iwaniska w Stobcu jest 
złożony projekt. Mam nadzieję, że będzie ten projekt miał dofinansowanie i będzie ta droga 
zrobiona. W Jastrzębskiej Woli jest na liście rezerwowej, ale bodajże na trzecim czy szóstym 
miejscu. Także z pewnością można powiedzieć, że ten projekt będzie do realizacji, bo to jest 
w tym samym rozstrzygnięciu, w którym były chodnik w Bidzinach i droga w Ożarowie. 
Chodnik w Bidzinach i droga w Ożarowie są już po przetargach. Mieszczą się w granicach 
kosztorysów. Myślę, że w najbliższych dniach będzie już definitywne rozstrzygnięcie 
i podpisanie umów oraz realizacja. Jeżeli chodzi o Ujazd to dzisiaj podpisałem dokumenty. 
Wniosek z projektu przejść dla pieszych i to zostanie też z tego projektu zrobione. Także staram 
się interesować sprawami, które są na terenie gmin. Na terenie gminy Tarłów również byłem 
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i z Panem Radnym Wacławem Rodkiem w zeszłym tygodniu, czy dwa tygodnie temu. 
Widziałem te drogi, ta droga, która jest wzdłuż wału będzie utwardzona częściowo. Postaramy 
się te 200 metrów, które utwardziliśmy, żeby też położyć masę asfaltową, bo to jest też taki 
odcinek może niezbyt też konieczny, ponieważ dojazd jest z dwóch stron, ale będzie to dobrze 
wyglądało i na pewno to zrobimy. Szanowni Państwo na pewno tych inwestycji dziś jest sporo 
i staramy się inwestować, aleja tylko powiem, jeżeli chodzi o gminy jak się poszczególne gminy 
przekładają. Prawie jest po równo. Tak się złożyło zupełnie przypadkiem. W gminie Baćkowice 
3000000,00 zł. W gminie Lipnik prawie 5900000,00 zł. Tak, ale tutaj i most zrobił swoją tutaj 
zawyżył tą cenę, była też taka potrzeba. Jeżeli Państwo sugerują, że dlatego w gminie Lipnik, 
bo Pani wicestarosta pochodzi z gminy Lipnik i koszula bliższa ciału, jeżeli to chcecie Państwo 
zasugerować to być może, że tak. Tak samo jak poprzednio w gminie Wojciechowice było 
inwestowane czy w gminie Tarłów, bo Państwo zabiegali i to rzecz naturalna. To byli Państwo 
naprawdę wobec swojej najbliższej otoczenia nie fair, gdyby tak nie robili. Także to jest 
zupełnie naturalne, natomiast Proszę Państwa inwestycje, które powiat robi to też są 
inwestycję nie tylko dla danej gminy. Czy mamy na przykład szpital rozliczać na gminę Opatów? 
Nie. To są inwestycje dla całego powiatu opatowskiego. Chciałbym, żeby do takiego 
zestawienia w przeliczeniu na jednego mieszkańca dodać Włostów. Dodać szpital. Placówka, 
która powstaje opiekuńczo-wychowawcza to nie tylko nowe miejsca pracy. Około 14 miejsc 
pracy będzie. Szkoła, którą budowali w czynie społecznym mieszkańcy przerodziła by się 
w krótkim czasie w ruinę. Gdyby nie dobra wola Pana Wójta Tomasza Kamińskiego 
i zrozumienie rady, który nam oddał tą szkołę żebyśmy mogli ją wyremontować, będzie 
naprawdę piękny obiekt. Dzisiaj również podpisałem dwa wnioski z projektu na przejścia dla 
pieszych. W ramach tego będzie wykonany chodnik w kierunku kościoła przez całą wioskę. 
Piękne centrum się utworzy i to trzeba również wliczyć do działań na terenie gminy Tarłów. 
Jeżeli chodzi o inne gminy gmina Iwaniska to jest prawie 3000000,00 zł. Gmina Opatów to jest 
3145000,00 zł. Gmina Ożarów 3143000,00 zł. Gmina Sadowię to jest 2469000,00 zł. Gmina 
Tarłów to jest 1403000,00. zł Gmina Wojciechowice 2641000,00 zł. To jest z tym chodnikiem, 
który teraz będzie za 2000000,00 zł robiony, ale też mamy pilne sprawy w gminie 
Wojciechowice. Ja bym się nie skupiał tak do końca na drogach? Bo mówię są to istotne 
sprawy, ale nie tylko powiat jest powołany do tego, aby budować drogi. Innymi zadaniami 
zajęliśmy się. Dlatego powiem Państwu, że czasami jest zwyczajnie po ludzku przykro, że ktoś 
nie powie dziękuję, czy za szpital. Czy ktoś nie powie Szanowni Radni, że udało się to zrobić. Ja 
pamiętam Panie Jacku jak (punkt widzenia zależy od punktu siedzenia) jak może byliśmy 
w jakiś takich nie powiem, że lepszych relacjach, bo teraz nie mamy powodu być w złych 
relacjach, ale może bliżej nam było gdzieś do siebie. Gdzie Pan doceniał to i Pan to widział, 
a dzisiaj mam takie wrażenie, że zupełnie o tym zapomnieliśmy. Wiem, że wiele osób, które 
korzystało i pewien mieszkaniec z Tarłowa mogę chyba powiedzieć, ksiądz proboszcz nawet 
dzwonił do mnie w zeszłym tygodniu, który był bardzo zadowolony z usług naszego szpitala. 
Proszę się zapytać, czy nie widzi tej zmiany. Jeżeli chodzi o kolejne pytania to już chyba więcej 
nie było. Jeżeli Państwo mają jeszcze jakieś pytania tylko bardzo proszę nie spierać się, bo nie 
dam się wciągnąć w jakąś awanturę, to proszę pytać. W ogóle ten punkt interpelacje i wolne 
wnioski powinien być jako interpelacje, czyli chcemy to zrobić. Wniosek składamy. Ja wiem, że 
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niektórzy z Państwa nie mają innych możliwości i chcą w taki sposób do mieszkańców dotrzeć, 
żeby ktoś zobaczył. No to jest rzecz politycznie taka naturalna, ale proszę bardzo też o zwykłą 
ludzką życzliwość. Ja Państwu powiem w ogóle, że praca w samorządzie mogłaby dawać 
bardzo dużo radości, bo to jest realne przełożenie na pracę dla lokalnej wspólnoty. Mogłaby 
być satysfakcją, gdyby nie czasami podszczypywanie, złośliwość. Takie zupełnie niezrozumiałe 
polskie przywary, które mamy w sobie. Szanowni Państwo możemy się spierać co do 
zasadności nieraz się spieramy, nie będę ukrywał z moim poprzednikiem, ale to są często 
rozmowy merytoryczne i za to dziękuję, za te merytoryczne rozmowy, które może nie są 
merytoryczne na sali, bo na sali są bardziej polityczne. Wymiany zdań na temat na przykład 
Włostowa i to są dobre uwagi. Ja to biorę pod uwagę, ale proszę zawsze o wyrażanie swoich 
głosów - zakończył wypowiedź pan Starota Tomasz Staniek.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Jackowi Dwojakowi, który 
powiedział, że pan starosta dobrze przedstawił całą sytuację. Jestem godzien podziwu to co 
Pan robi te inwestycje, ale ja pismo dostałem dotyczące dróg. Nie inwestycji. Jak bym dostał 
pismo dotyczące inwestycji wtedy byśmy rozmawiali w inny sposób. Doceniam to co Pan 
tworzy, co Pan robi w szpitalu. Przedsiębiorczość we Włostowie tak, bo nigdy nie byłem 
przeciwny. Zawsze głosowałem za i proszę zobaczyć to zawsze doceniam, ale dzisiaj 
skoncentrowałem się nad drogami. Jak Pan sam wie zawsze to będę robił. Nie tylko, że mnie 
drogi interesują. Wszystko mnie interesuje. Dlatego na wstępie powiedziałem, że te 
informację są błędnie podane, bo 2018 rok i 2023 ja sobie wykluczyłem u siebie z tych kwot 
co Pan Starosta podał. Ja nie będę mówił jakie kwoty mi wyszły, ale całkiem inne, bo to były 
kwoty, jak gdyby zaplanowane na inwestycje drogowe w 2023 r. Ja nie mam do Pana pracy 
żadnych zastrzeżeń i tego co Pan robi. Może mnie Pan źle zrozumiał. Ja przedstawiłem tylko 
taką jaką informację drogową - mówił pan radny J. Dwojak.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Bogusławowi Włodarczykowi, który 
powiedział, że nie politykuje. Daj Boże, żeby każdy miał takiego opozycjonistę jak ja. Poruszam 
te sprawy, które mnie dotyczą. Jeśli już mówimy, żeby każdy się uderzył w pierś to ja mam 
dalej taką prośbę, żeby się każdy uderzył we własne piersi. Przypomniał sobie jak on się 
zachowywał jak był radnym opozycyjnym. Po drugie ja się zgadzam, że nikt nie robi źle 
całkowicie albo nikt całkowicie nie robi dobrze. Dzisiaj nie rozmawialiśmy o szpitalu. Kolega 
Jacek, Pani wiceprzewodnicząca czy część odnosiła się po prostu do dróg, bo takie informacje 
żeśmy otrzymali w temacie dróg. Rzeczywiście był ujęty rok 2018, bo tak do Pani Frejlich 
dobrze Pani powiedziała, że się Pani zgadza. Rozumie Pani, ale tak jak patrzę to ponad 
1300000,00 zł to było za poprzedniej kadencji zrobione, więc tak dla informacji niech Pani po 
prostu czyta dokładnie żebyśmy po prostu wiedzieli, natomiast dobrze, że się robi. Ja uważam, 
że akurat wtedy kiedyśmy się Pani odniosła do mostu to było rzeczywiście tak, bo w tym 
mostem się jeździ i jest super. Omówiliśmy sprawę dróg. Gdybyśmy nie schodzili na inne 
tematy byśmy po prostu podeszli w tym temacie i pojechali, natomiast jeśli rzeczywiście 
istnieje potrzeba porozmawiania na temat szpitala no to przecież jakieś tam wyniki finansowe 
niedługo będą. Rozumiem, że będzie sesja. Zróbmy po prostu jeden punkt jak Pan chce 
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rzeczywiście. Ja nie mówię nie zainwestowaliśmy, bo poszły pieniądze, ale chcemy 
porozmawiać. Pochwalić się i ocenić albo podjąć jeszcze ocenić jak to po prostu wygląda. 
Zróbmy punkt wtedy porozmawiamy i zobaczymy, jak to jest. Co się udało zrobić co się nie 
udało. Co jest lepiej, co jest gorzej, natomiast chciałbym żebyśmy skoro już do kogoś 
apelujemy, żeby skoncentrować się na tych tematach. Interpelacją były drogi i to jest po prostu 
wszystko w tym temacie- zakończył wypowiedź pan radny B. Włodarczyk.

O głos poprosiła również pani radna Wiesława Słowik, która powiedziała, że zadania w zakresie 
działalności powiatu opatowskiego, czy samorządu Gminy Iwaniska są jej bardzo bliskie. 
W związku z tym, gdy zadaje pytanie to kieruje się dobrem mieszkańców. Stąd są moje pytania 
merytoryczne i cieszę się, że dzisiaj Pan odpowiedział, że z Boduszowem będzie w miarę 
możliwości sprawa załatwiona. Popisałam sobie, ponieważ Pan dyrektor ZDP w Opatowie 
złożył kosztorys - ok. 80000,00 zł. Cieszę się również, że będzie chodnik w Ujeździe przy 
projekcie przejść dla pieszych, Porąbki Stobieckie będą załatwione. Jastrzębska Wola 
zdawałam sobie z tego sprawę, że to zadanie jest na liście rezerwowych. Miejmy nadzieję, że 
te zadania zostaną wykonane, a ja nadal podtrzymuję to co powiedziałam na samym początku. 
Panie Starosto bardzo Pana zapraszam do gminy Iwaniska. Porozmawiać sobie z burmistrzem. 
Na pewno ta sprawa w zakresie tej współpracy, nie mam na myśli tylko i wyłącznie 
drogownictwa, ale w zakresie szeroko rozumianej współpracy. Porozmawiamy w zakresie 
innych spraw, które powiedzmy są zadaniami wspólnymi dla powiatu, dla samorządu 
gminnego. Jeszcze raz zapraszam - mówiła pani radna W. Słowik.

Następnie o głos poprosił pan radny, Członek Zarządu Powiatu Andrzej Gajek, który 
powiedział, że ma tylko pytanie uściślające do pana radnego Jacka Dwojaka. Czy te 
odpowiedzi, które otrzymał od Pana Starosty są wystarczające?

Pan radny J. Dwojak potwierdził, iż są wystarczające.

Następnie pani Przewodnicząca powiedziała, że z uwagi na to, że przed sesją Pan, który jest 
mieszkańcem naszego powiatu poprosił mnie o to, aby mógł zabrać głos, więc ja udzieliłam 
Panu informacji, że najpierw będziemy procedować porządek obrad, a na końcu, jeśli Pan 
dotrwa to zostanie mu udzielony głos. Pan dotrwał i chciał zabrać głos w dziedzinie rolnictwa, 
tak więc udzielam głosu. Powiem jeszcze jedno Proszę Pana, że obrady są nagrywane i proszę 
ewentualnie nie używać danych osobowych osób, które nie są osobami publicznymi - 
powiedziała pani Przewodnicząca.

Głos zabrał mieszkaniec powiatu, który zwracając się do pana radnego Bogusława 
Włodarczyka powiedział, że chodzi mu o sprawę rolników i oszukania odnośnie cen mleka.

W odpowiedzi na powyższe pan radny B. Włodarczyk odpowiedział, że nie ma pojęcia, gdzie 
kto kogo oszukał. Z ceną mleka jest tak jak z ceną zbóż. Została obniżona jeszcze w ubiegłym 
roku. Cena oscylowała w granicach od 2,20 do 2,60/2,65 zł. Cena rzeczywiście została obniżona 
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tak jak na zboże, tak jak na inne sprawy. Dzisiaj cena w przerzutach mleka jest około 1,30 zł, 
a mleko, o czy mówiłem jakby Pan był uprzejmy słuchać jak odnosiłem się do wniosku, 
dzisiaj z Ukrainy mleko przychodzi po 0,95 zł. Dzisiaj upadają spółdzielnie w całym kraju. Żeby 
nie narazić po prostu rolników na straty wypłaciliśmy tyle, ile mogliśmy wypłacić dokładając 
część z własnych środków. Rzeczywiście firma podpisała współpracę z inną firmą. Pojechaliśmy 
do rolników. Z rolnikami podpisaliśmy aneksy do umów celem po prostu wtedy, kiedy wszedł 
następny po prostu i wziął. Chcieliśmy uniknąć sytuacji i na szczęście udało się uniknąć sytuacji, 
że firma mogła upaść i nie wypłacić w ogóle pieniędzy. W tym roku zakończyło działalność 
w skali kraju 14 dużych silnych podmiotów. Choćby Hajnówka, choćby Czarnków, choćby w tej 
chwili Łódzka Spółdzielnia. Wypłacono takie pieniądze, które można było wypłacić, bo 
załamanie cen było. W miesiącu grudniu, początkiem grudnia kupowaliście Państwo masło, po 
przynajmniej 9,00/10,00 zł za kostkę. To samo masło w tej chwili w sklepach jest po około 3,00 
zł więc spadek nastąpił 70% wartości sprzedawanego towaru. Wypłacono tyle, co można było 
wypłacić. Ja powiem tak na szczęście udało się. Wczoraj przyszli rolnicy także od nas z naszego 
powiatu, z gminy Lipnik i z mojej gminy, gdzie dawali. Farma Świętokrzyska istniała na 
Ćmielowie. Sprzedawali towar i parę setek złotych mieli. Firma upadła i pieniądze się 
skończyły. Tak proszę Pana obniżyliśmy cenę. Cena masła spadła z 9,00 na 3,00 zł. Mleko jak 
było załóżmy po 2,20 zł, czy 2,60 zł, nie spadło na 0,60 czy 0,70 zł. Ono zostało obniżone. 
Średnio za mleko płacono w mleczarni, zostało wypłacone bodajże 1,75 zł w zależności od 
ilości i od jakości.

Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka uznała ww. punkt porządku obrad za zrealizowany, po 
czym przeszła do realizacji ostatniego puntu porządku obrad.

Ad. 8. Zakończenie obrad LXXVI sesji Rady Powiatu.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka poinformowała, że porządek obrad został 
zrealizowany, po czym wypowiedziała formułę - „zamykam obrady LXXVI sesji Rady Powiatu 
w Opatowie".
Na tym sesję zakończono.
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